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Delegacija SAP Kosovo
obiskala Kamnik

ivttnuB leden je bila na tridnevnemobkkuv Sloveniji delegacija »rtono-
mne pokrajine Kosovo, U jo je vodil predsednik pokrajinske skupštine
!Sja Vakić, zujim sob® VrošŠešVja, predsednik pokrajinske gospodar-
ske zbornice, Liman Matoši, predsednik zbora zdrutenega dela skupštine
SAP Kosovo ier Bajram SeUmi, predsednik komisije za voh'tve in Imeno-
vanja te skupštine.

Delegacija je obiskala twB našo obOno, ki je pobratena z obSno Peć.
Gost je, U sojih spremljaU Vinko Hatner, predsednik npubffie skup-
štine Martin Mbar, predsednik zbora zdniženega dela npub&ke skup-
štine, so si najprejogledaliEksperimentalno tkabUco in svetovalni studio
Ideja. Tozd se žeS tesneje dohodkovmt povezati s kosovsko bombažno
industrijo. VŠimnovoi na Veliki planini pa je stekel pogovor s predstav-
niki naše občlm, Idsosega udeleM predsednik obilaske skupštine Ivan
Justinek, predsednik OK SZDL Anton Fišer, predsednik občinskega
sbvSkaknega sveta Franc Sikosek, nainestnik predsednik predsedstra OK
ZKS Slobodan Miladinorić, sekretar OKZKSMUanMariniiter predsed-
nik komtteja z dratbenoekonomsld razvoj Boris Zakrajsek. PogovariaH
soseprvdvsemosodelovanjunwdpobratenimaobiwama,omoinostihzH
pogtobhmv tega sddelovanja kot tuđi o motnottih za sode/oranje med
kamnttkhn in kosovskim gospodarstvom.

Uresničeni izvozni nacrti
Zbori obfmske skupfeine so na

locenOi zasedanjih sredi febrnarja
obnvnavaH onome podatke o go-
spodarjenju v preteklem letu, imed-
temko bodo cdovite podatke (tzde-
tane na omovi zaUju&un racunov)

Kamniiko gospodarstvo je v pre-
teklem letu gospodarilo razmeroma
uspeino. Fizični obseg proizvodnje
se je v primerjavi z letom 1981
povećaj za 4 odstotke. Izpolnjeni so
bili tuđi izvozni nacrti, kot so zapisa-
ni v spremembah indopolnitvah ob-
činskega družbe nega nacrta. Izvoz je
bil lani v primerjavi z letom 1981 za
14,7 odstotka večji, k temu pa je
treba dodati, da je izvoz v zadnjih
treh mesecih preteklega leta nazatio-
val, kar je mogoče delno pripisati
tuđi temu, da niti izvozne spodbude
niti osebni dohodki nišo bili dovolj
spodbudni. Med najuspesnejšimi
izvozniki so bili lani Stol, Utok, Titan
in Svilanit, ki so prodali na tuje kar
77 odstotkov vsega izvoza. Obcutno
so svoj izvoz povećali v Menini
(116%),Donitovatozda(57%),Eta
(75%), Eksperimentalna tkalnica
(70%), opazno izvozno aktivnost
imajo tuđi v AJpremu. *

Uvoz se je v primerjalnemobdob-
ju povečal za 11,5 odstotka; v glav-
nem smo uvažali surovine in repro-
dukcijski material, medtem ko je
bila oprema v uvozu udeležena le z 9
odstotki inje torej struk tura uvoza se
vedno neugodna.

Dohodkovna uspešnost je med
posameznimi delovnimi organizaci-
jami zelo različna. Večje povećanje
dohodka so imeli v Titanu, Utoku,
Stolu, Donitovem tozduTrival, Gra-
ditelju, Eti, Rudniku kaolina in kal-
cita, Kemijski industriji Kamnik,
tozd Namenska proizvodnja, Zarji,
Svilanitu, ter Elektroelementu tozd
Svit. Na meji rentabilnosti so poslo-
vali v tozdih Kemijske industrije,
Kamniktit in Kamnik.

Izgubo sta imeli dve temeljni orga-
nizaciji: Titanova livarna i obdela-
vo (6,9 milijona din) inGostinstvo in
Zjenice (1,7 milijona din). Izguba je
bila ob koncu leta manjša kot ob
devetmesečju. Za tozd Livarna z

obdelavo, ki naj bi ji izgubo pokrile
ostale tozd Titana, je mogoče priča-
kovati, da bo po sanaci jskem progra-
mu do konca leta normalno poslova-
la (delovna organizacija Titan je
sicer dobro poslovala, kar kaže tuđi
podatek o 170 milijonov bruto aku-
mulacije). Izgubo v tozdu Gostin-
stvo in žičnice pa naj bi pokrili občin-
ski sklad skupnih rezerv, ki je lani
zbral nekaj manj kot 10 milijonov
din in je denar porabil za razne
oblike sanacij ter za posojila za sana-
cije v Meso Kamnik, Svit Kamnik ter
Lonćarskem podjetju.

• Kamniško gospodarstvo se ie
v začetku leta aooča s teimvami,
U zavirajo normalen proizvodni
proces. Tako r Titanu primanj-
kuje koksa, v Utoku svinjskih
kot, v Stala bukovine, nekaterih
surovin Imajo premalo tuđi v Ke-
mijski industriji. Hazmere so to-
Mko bol) zaoštrene zaradi zapira-
nja trga, trganja reprodukcijskih
verig, izsBjevanja cen pri surovi-
nah in repromateriahi, nelojalne
konkurence, zahtev po brezo-
brestnem avansiranju nekaterih
vrst proizvodnje. Precejšnje te-
žare ima tuđi gradbena operati-
va, saj v Zarji težko prodajo in-
stalacijske storitve, v Alprcmu
pa zaradi pomanjkanja naroHI
pripravljajo drugačno strukturo
proizvodnje

Akumulativna sposobnost gospo-
darstva se je lani sicer preče j poveza-
la, vendar jo bo treba usmerjati
predvsem v povećanje obratnih
sredstev, rte pa v nove naložbe. V
banki je sicer prijavljenih za 280
milijonov din naložb, vendar pa je
sredstev le 80 milijonov din, upora-
biti jih bo treba predvsem za uresni-
čevanje izvoznih ciljev in normalne'
preskrbe z osnovnimi izdelki.

Dogovor o družbeni usmeritvi do-
hodka je bil lani globalno nekršen,
seveda pa so posamezne delovne

organizacije preveč povećale maso
za osebne dohodke in bodo morale
letos narediti poraćun, kar seveda ne
bo lahko, saj je letošnji dogovor o
razporejanju dohodka še bolj strog
od lanskoletnega.

Razprava o gospodarjenju je bila
najživahnejša v družbe nopolitićnem
zboru. Predsednik skupščine Ivan
Justinek je predlagal, naj družbeno-
politični zbor sprejme stališča zlasti
glede zapiranja in razkrajanja jugo-,
slovanskega trga ter podvajanja pro-
izvodnih zmogljivosti (na primer v
usnjarstvu), zaradi česar pnmanjku-
je surovin in se zmanjšujejo možno-
sti za prodajo na tuje Alfonz Boltar
je predlagal, naj bi prek skupine
delegatov za spremi janje in prouče-
vanje gradiva zvezne skupščine po-
sredovali delegatom slovenske
skupščine v zvezenm zboru vpraša-
nje o tej problematiki ter rudi vpra-
sanje kako lahko dopuščamo nespo-
štovanje meničnega poslovanja. Na
obe naj bi zahtevali konkreten odgo-
vor. Daniel Artiček je rudi govoril o
problemih pri nabavi surovin, za
katere je treba, kljub dolgoletnim
sovlaganjem, plaćevati tuđi nekaj-
krat višje cene od dogovorjenih. Tu-
đi on je opozoril na kršenje zakoni-
tosti meničnega poslovanja. Maks
Vukmir je govoril o težavah kamni-
ške lesne industrije, ki si prižadevaza
dohodkovno povezovanje, a je uspe-
ha bore malo. Tudfi s kvaliteto suro-
vin so težave in će na primer v Stolu
zavrnejo nekvaliteten žagan les, ga
drugič ne dobi jo već. Marta Žerko je
opozorila, da bo, kot kaže, razprava
o programih interesnih dejavnosti in
prispevnih stopnjah stekla posamič,
ćeprav je bilo na posebni sejidružbe-
nopolitičnega zbora dogovorjeno,
da bo razprava potekala celovito in
zaokroženo. Boris Zakrajsek je k
temu pojasni], da bo zaradi zakona,
ki onemogoča financiranje naložb iz
sredstev prispevnih stopenj znižana
stopnja za izobraževalno skupnost
za 0,8 odstotka na bruto osebni
dohodek oziroma vrednost progra-
ma za 25 milijonov din. Ker je zaradi
tega vprasijiva naložba v Nevljah,

Svet blokov in neuvrščenih
Sedma konferenca voditeljev

držav ali viad neuvrščenih v
New Delhiju je verjetno eden
izmed najpomembnejših poli-
tičnih đogodkov v letošnjem le-
tu. Seveda pomembnosti tega
srečanja ni mogoče tako ozko
časovno omejiti, saj vsako vr-
hunsko srečanje neuvrščenih
držav prinese nekatere odloči-
tve, ki se tako ali drugače odra-
žajo v svetu. Seveda je lahko
pogled na pomembnost tega
srečanja bistveno drugačen, še
posebej, će ga presojamo s sta-
lišča blokovske politike. Toda
ves svet je trenutno v dokaj
globoki krizi mednarodnih
ekonomskih in političnih odno-
sov in prav zaradi tega misel o
tem, da gibanje neuvrščenih
(kljub vsem protislovjem in za-
pletom) vendarle predstavlja

silo ali ćelo izhod iz sedanjih
težav, ni nikakor preoptimistič-
na ali napihnjena. Seveda pa je
tuđi res, da se bo moralo giba-
nje neuvrščenih bolj kot Kdaj-
koli doslej spopasti s težavami
in zadregami v lastnih vrst ah,
kajti mednarodna kriza udriha
v veliki meti tuđi po državah
članicah neuvrščenih.

Navznoter se bo moralo gi-
banje neuvrščenih spoprijeti z
nekaterimi trdimi orehi. Tako
postaja vse bolj perece vpraša-
nje nesporazumov in ćelo vojn
med članicami (Iran in Irak),
kar gotovo slabi akcijsko moč
tega gibanja. Težava je vseka-
kor tuđi v tem, ker je z vojno
kršeno eno izmed osnovnih na-
če/ neuvrščenih (načelo o mir-
nem reševanju sporov in spo-
štovanju ozemeljske integirite-

te vsake države), in će mora
neko gibanje prevečkrat odsto-
piti od bistvenih nače/, potem
je to tuđi znak za temeljito
analizo notranjih razmerij.

Vendar pa tuđi drži, da je
slepo vztrajanje na načetih vča-
sih tuđi nesmiselno, saj nekate-
rih stvari pač ni mogoče resiti
še s tako dobronamernimi,
vendar teoretičnimi sklepi. Po
drugi strani se mora namreč gi-
banje neuvrščenih zavedati, da
so možnosti za razvo; gibanja
prav sedaj verjetno dokaj veli-
ke in da je zato strategija in
taktika delovanja izredno po-
membna. Bolj kot doslej bi se
morale neuvrščene države izo-
gibati prav notranjim nesoglas-
jem, kajti brez te notranje ko-
hezivnosti seveda ni zunanje
moči in vpiiva. /. KOVAČIČ

želita skupnost otroškega varstva in
izobraževalna skupnost čimprej po-
novno preveriti programe investicij.
Ivan Justinek je predlagal, da bi
razpravo o prispevnih stopnjah v
skupščini preložili, če je ni mogoče
uresničiti v roku, kot ga je dolocil
družbenopolitični zbor, saj je po-
membno, da bodo programi in pri-
spevne stopnje sprejeti po samo-
upravni poti. Tuđi Mirko Podbev-
šek se je strinjal, da republiško in
zvezno skupščino opozorijo na ne-
pravilnosti na jugoslovanskem trgu.
Janko Blagšič pa je predstavi! pri-
prave na razprave o zaključnih ra-
Čunih ter stališća občinskega sindi-
kata do težav v Alpremu: prcdiaga-
jo jim čunprejSnjo povezavo v širšo
asociacijo ter tuđi pripravo ukrepov
za primer, da ne bi imeli dela za vse
delavce te tovarne. Milan Marinič
pa je menil, da bi morali neurejene
razmere na trgu pogledati rudi z
druge strani predvsem monopolni
položaj surovinasev in izkoriščanje
tega položaja. Ta se konec koncev
kaže rudi v Rudniku kaolina in kal--
čita, ki, odkar je prepovedan uvoz
kaolina, dobro gospodari. Kot zgle-
den primer sodelovanja pa je nave-
del Graditelja, ki je prek sozda
IMOS uspel dobiti delo v Sarajevu.
Alfonz Boltar in Šonja Bratina sta
se zavzela, da bi občinski sindikalni
svet pripravil analizo dohodkov po
panogah oziroma istih poklicev v
različnih delovnih organizacija«.
Janko Blagšič je pojasnit, da bo
taka analiza pripravljena za celotno
ljubljansko regijo.

Podobna je bila razprava v zboru
združenega dela - razpravljali so
Franc Sikosek, Vinko Petek, Marta
Žerko in Ivan Justinek.

Vsi trije zbori so k informaciji o
gospodarjenju v preteklem letu
sprejeli sklepe:

- Skopčam dafe pobudo repo-
MUki,kakortudizvezni.ik^MtcMo
mfioteejBpoMiMakdJiaiitoicva-
njecnotnosti]«KoihmBHkegitr|^s
posebnim poudaifcom, da }e potreb-
na odločnejia akcija predvsem proti
neredu in mpoiteiiastiterinonopol-
nemu obnašanju proizvajakev suro-
vin. Prav tako bo potrebno zavara-
vati funkdjo menk v ekonomskih
odnosUi, kakor rudi poskrbeti za red
nasploh v izpolnjevanju finanftiih
obveznosti.

- Sknpidna meni, da bi se na
podrocju skupne porabe vendarle
morali dogovoriti oenotniakdii,ko<
je bilo dogovorjeno na izredni seji
DPZ, dne 7. 2. 1983. Skup&Sna
zahteva od strokovnih služb samo-
upravnOi interesnfli skupnosti, da
pripravi jo enotno gradivo za delega-
te s predlogom pregleda skupnih
obremenitev (viSno stopenj) za vse
samoupravne interesne skupnosti
družbenih dejavnostil. Gradivo za
seje vseh skupšdn SIS družbenih
dejavnosti naj bo posredovano
skupno združenemu deki.

- Skupičina daje pobudo Obfin-
skemu sindikalnemu svetu Kanpiik,
da pripravi cektvtto analizo osebaOi
d^bodkovvobclBlKariiniksprimer-
javo istih vrat poklicev po panogah v

• lj.Mjanldr.fijL

V prašanje žemk so ponekod pri nas razumeli kot
Ijubek lampijon, ob katemm je mogoče prijetno
kramljati, se šaliti, se pričakati, govoriti najraz-

novrstnejše neumnosti - in nič več. Nekateri so se bali,
da se bo treba puliti za »oblast«, drugi so ognjevito
prigovarjali, da je treba nekaj storiti za resnično eman-
cipacijo in ttetji so zagotavljali, da so vloge pačporaz-
deljene in da je že prav tako. Modri Ijudje pa so-kar
pisali učene eseje o tem, kako je ženska na svetu zato,
da je z lepoto v veselje. Dobro je, če zna tuđi prijetno
kramljati, toda nič več. Časopisi so bili polni poskusov
znanja o tem, kaj storiti, da žena obdrži moža, kaj
storiti, da ga dobi, kdaj utihniti, daje mir vhiši, čeprav
mož nima prav in tako dalje, in tako dalje. Podoba ljube
zeničke, strclovoda, tolažnika, spovednika in kraljice
»ženskega kraljestva« stfj^g;ftaprej pĉ &Vaia po našem
sejmu pisane besede. V resnici je bito samo malo dru-
gače: ženica ni bila tako lepo urejena, roke je imela bolj
hrapave, sicer pa je vse dokaj držalo. Okus publike
določa način pisanja in pisanje na novo ustvarja kult
»pomembnih in pomožnih opravih v družbi, ki naj bi
bila po volji narave razdeljena med dva spola.

Osvobajanje dela je podlaga za humaniziranje odno-
sov med ljudmi, med moškim in žensko in tuđi družin-
skih ter spolnih odnosov. S tem koje človek vedno bolj
svoboden, ko je žena vedno bolj enakopravna, je pove-
zana tuđi večja odgovornost posameznika do drugega
človeka. Samo poudarjanje svobode enega brez upošte-
vanja drugega privede do zlorab, do nesvobode in po-
drejenosti drugega člana družinske skupnosti. Sočlo-
veka moramo zato gledati kot sebi enakega in enako-
pravnega, torej naj vsak posameznik uravnava svoje
življenje tuđi po meri drugega in drugih. Značilno za
družino v naši družbi je, da ne more več živeti po starih
vzorcih in da mora tuđi sama iskati in oblikovati ter
utrjevati nove načine svojega obstoja. Večja enako-
pravnost žene, zlasti njena resnična ekonomska osamo-
svojitev ter ženin delež v združenem detu in samouprav-
ljanju, je podlaga za demokradmcijo notranjih odnosov
v družini.

Namesto rož
ob 8. marcu

Vprašanja enakopravnih odnosov pa seveda nišo
zgolj vprašanja delitve dela, ob katerih se navadno
ustavljamo; to so vprašanja polnosti življenja in dela
doma, v službi, v prostem času. V ta okvir sodijo
problemi oblikovanja vlog očeta in matere, problemi
Ijubezni in spolnosti, vzajemnega spoštovanja in samo-
spoštovanja, pa tuđi to, kako prevrednotiti vlogi žene in
moža zase.

Navadno se problemov enakopravnosti najprej in
najbolj boleče zavedamo ob vsakdanji delitvi dela pri
gospodinjskih opravilih, pri tako preprostih vprašanjih
kot so: kdo bo pomil, kuhal, pospravil postelje ali opral
perilo. Spremenjeni položaj žene v družbi je vnesel v
družino vrsto novih nalog, dejavnosti, pa tuđi vprašanj,
težav in konfliktov, ki jih modernizacija gospodinjstva,
servisi in varstvene ustanove ne bodo mogli docela
razrešiti. Spremenjeni položaj žene v družbi zahteva
preoblikovanje vseh družinskih vlog.

Danes ta prizadevanja še vedno spremlja preveč bo-
jazni in negotovosti, ki so posledica zgodovinske dedi-
ščine, saj se gibljemopo poti, kije še neuhojena, ki še ni
samoumevna. Ustvarjati in vzdrževati enakopravne
odnose pa je težko in naporno delo. Zavedati se mo-
ramo, da enakopravnih odnosov ne moremo vzpostaviti
kar čez noč in naenkrat za vselej, pač pa jih gradimo
vsak dan znova, nadaljujemo tam, kjer smo jih prejšnji
dan nehali.

Demokratični in enakopravni odnosi so ena temeljnih
potreb družine in družbe, v kateri živimo. V družini
nimamo druge alternative kot to, da ustvarimo polno-
vredne človeške odnose v njej: ni druge alternative, kot
preoblikovanje vseh družinskih vlog. Pot, po kateri se
gibljemo, je res nova, neuhojena, vendar je to naša pot,
pot, ki je uresničljiva. To je sistemski korak k resnični
emancipaciji, ki je ni mogoče osvojiti zgolj z zakoni.
Družbena skrb za opravila, kišo vzgodoviniomogočala
delitev na »pomembna« in »manj pomembna« sprošča •
možnosti za uveljavitev žensk, čeprav bo emancipacija
izbojevana sele z dvigom zavesti, življenjske ravni in
splošne kulture.
Ko se v družbi širi spoananje o Bujnosti skupnega
življenja ob enakopravni porsadeUtvi pnvic ti dotmo-
sti, izpnja tuđi vse đsto, kar imenujemo »žensko vpra-
šanje«. Morda tuđi 8. marec kmaki ne bo treba prazno-
nrtf drugače kot sponan na neko obdobje v zgodovini
doveštva.

Franc PESTOTNIK



KAMNIŠKI OBČAN / 28. FEBRUARJA 1983

Nov zakon o davkih občanov
Nove sistemske rešitve o zakonu in spremembe

v davćni politiki, ki se sprejemajo z dogovorom o
usklajevanju davčne politike v leta 1983 je po-
trebno vgraditi v občinski, odlok o davkih obča-
nov. Vsklajevanje osnutka odktka poteka tuđi na
medobonski ravni tako, da v občinah ljubljanske
regije ne bo bisrvenih razbk v obdavčevanju obča-
nov. Vendarle pa smo v našem osnutku zadržati
nekalere specifične, že uveljavljene rešitve v obći-
ni, nekaj določil pa prilagodUi našim" razmeram in
pogojetn.

Kot informacijo navajamo obrazložitve bistve-
nih sprememb k nekaterim vrstam davščin, ki jih
predvideva ta zakon in osnutck odloka.

Davek od oseimega dohodka
Pri obdavčevanju osebnega dohodka delavcev

zajema nov zakon vse prejemke, ki se po zakonu
o dclovnih razmerjih štejejo za osebni dohodek,
torej se pri ugotavljanju davčne osnove vštevajo
tuđi izplačila iz sredstev skupne porabe.

Prejemki za delo preko polncga delovnega časa
so še posebej obdavčeni po osebni stopnji, višji
kot za redno delo. Tako naj bi tuđi davčna politi-
ka prispevala k zmanjševanju nadumih in dopol-
nilnih zaposlitev.

Ugotavljanje dohodka iz gospodarskih
, (obrtnih) dejavnosti - prilagojene

ureditvi v združenem dehi
Za davćiK) osnovo bo namesto dosedanjega -

takoimenovanega presežka služil ostanek čistega
dohodka, ki ga ustvari zasebnik. Ta pa se bo
ugotavljal podobno kot v združenem delu.

Od celotnega dohodka se bodo davčnemu zave-
zancu najprej odštevali materialni stroški in
amortizacija. Tako ugotovljeni dohodak se
zmanjša še za zakonske in pogodbene obveznosti
(obveznosti za financiranje izobraževanja, znano-
sti, kulture, zdravstva itd„ ki jih TOZD-i porav-
navajo iz dohodka) nadalje razne članarine, zava-
rovalnin, izdatki za ljudsko obrambo itd. Ugotov-
ijeni čisti dohodek se nato zmanjša za osebni
dohodek zavezanca in njegovih delavcev ter sred-
stva za skupno porabo in regres za letni dopust,
kar določa kolektivna pogodba.

Ostanek čistega dohodka pa bo služil za davčno
osnovo.

Po novem se bo amortizacija obračunavala tuđi
od gradbenih objektov, namesto dosedanjega
priznavanja stroška - zakupite vrednosti v lastni
stavbi.

Nekaj je sprememb tuđi pri priznavanju mate-
rialnih stroškov, ki so večinoma ugodnejše za
zavezance.

Na zadnjem usklajevalnem sestanku so se di-
rektorji občinskih uprav za družbene prihodke
ljubljanske regije dogovorili za najbolj primemo
progresivno lestvico stopenj za obdavčevanje
ostanka čistega dohodka in sicer;

nad
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Glede na spremenjen način ugotavljanja ostan-
ka čistega dohodka po predlagani lestvid progre-
sivnih stopenj, obdavčenje ostanka čistega do-
hodka ne bo večje glede na dosedanji sistem.

Pripomba delegacije obrtnega združenja, ki je
bila posredovana na zboru združenega dela skup-
ščine občine Kamnik dne 16. 2. 1983, da v osnut-
ku dogovora o usklajevanju davčne politike osno-
ve od katerih se obračunajo progresivne stopnje
davka od presežka (po novem od ostanka čistega
dohodka), nišo prilagojene inflacijskim gibanjem,
je posredovana pripravljalcu dogovora o usklaje-
vanju davčne politike v letu 1983 tuđi iz drugih
občin SRS. Predlagatelj dogovora teh pripornb ni
upošteval iz naslednjih razlogov:

Najprej novi davćni zakon obrtnikom priznava
precej već stroškov kot poprej — tako da se jim bo
po nekaterih izraćunih zavoljo tega davek zmanj-
šal za okolt 4 odstotke.

Prav tako bo nadalje zmanjšal davčno osnovo
nov način obračunavanja amortizacije. Predlaga-
telj je mnenja, da inflacija enako prizadene tuđi
delavce v OZD ne le samostojnih obrtni kov, obe-
nem pa meni, da bodo obrtniki lahko zmanjšali
plačilo davka tako, da bodo i/koristili številne
davčne olajšave, ki jih uvaja novi dogovor.

Davčne olajšave
Zakon je spremenjen tako, da lahko občinska

skupšcina predpiše davčne olajšave za določene
gospodarske dejavnosti, katerih razvoj želi pospe-
ševati, zlasti še za širše vključevanje drobnega
gospodarstva v izvoz, olajšave za začetništvo, za
učence in studente na proizvodnem delu oziroma
delovni praksi, olajšave zavezancem, ki preživlja-
jo otroke, za delo nezmožne družinske člane,
olajšave za borce, itd.

Ugodnejše olajšave za vlaganje v nove poslov-
ne prostore ali stroje bodo namenjene predvsem
za vlaganje v deficitarne dejavnosti, nove pa so
olajšave za tište, ki vlagajo denar v gradnjo malih
hidroelektrani.

Kdo bo lahko obdavčen v pavšabiem
zneska

Tuđi v prihodnje daje zakon prednost obdavče-
vanju po dejanskem dohodku, vendar nove do-
ločbe s tem Ie dajejo već možnosti za pavšalno
obdavčitev.

Tako (torej brez vodenj poslovnih knjig) bodo
lahko obdavčeni zavezanci, ki opravljajo popravi-
la, vzdrževalna dela, delajo izdelke po individual-
nih naročitih in opravljajo osebne storitve - če ob
tem ne uporabljajo avtomatov ali drugih visoko
produktivnih strojev ter ne zaposlujejo delavcev.
Dopuščena je izjema, da lahko zaposlujejo enega
delavca, če opravljajo osebne storitve.

Pod določenimi pogoji so v pavšalnem letnem
znesku lahko obdavčeni tuđi zavezanci, ki oprav-
ljajo gostinsko dejavnost v odročnih ali visinskih
krajih.

Obdavčevanje šašmarjev
Nov zakon uvaja tuđi obdavčevanje dohodkov,

ki jih dosegajo Ijudje z opravljanjem gospodar-
skih dejavnosti, za katere nimajo obrtnega dovo-
ljenja oziroma potrdila o priglasitvi (popoldanci).

Pri tem velja pogoj, da takšna dejavnost z
zakonom ni izrecno prepovedana, kjer še vedno
velja določilo obrtnega zakona, da se takim šuš-*
marjem poleg denarne ali zaporne kazni lahko
predpiše tuđi odvzem protipravno pridobljene
premoženjske koristi.

Obdavčitev šušmarjev je sprožila precej
razprav in ugibanj, ali to ne pomeni legalizacije
nedovoljene dejavnosti. Prevladalo pa je stališče,
da je to potrebno, ker s šušmarjenjem nekateri
dosegajo precejšnje dohodke, od katerih ne pla-
ču je jo družbenih obveznosti.
Davek na premoženje

Predlogi, da bi novo obdavčili tovoma vozila,
priklopna vozila, kombije, stroje in naprave več-
jih vrednosti, ki predstavljajo sredstva za oprav-
ljanje samostojne dejavnosti, nišo bili sprejeti.

Tuđi posebno obdavčevanje luksuznih predme-
tov ni bilo uvedeno, ker naj bi to uredili s promet-
nim davkom.

Opuštena je tuđi obdavčitev cestnih motornih
vozi I ter gozdnih zemljišč.

Po novem zakonu o davkih občanov se osnova
za odmero davka od stavb zniža za znesek, ki
ustreza vrednosti 70 m2 stanovanjske površine.
Davčna osnova se zniža pod pogojem, da je last-
nik, oziroma uživalec v letu pred letom, za katero
se davek odmerja, stalno bival v stanovanjskih
prostorih.

Primer:
Za stanovanje s površino 80 m2 je bilo za leto

1982 odmerjenega davka 560 din. za teto 1983 pa
z upoštevanjem znižanja po zakonu o davkih ob-
čanov (zniž. do 70 m2) pa 70 din.

Glede na delegatska vprašanja, ki so jih na
obeti zborih Skupščine občine Kamnik, dne 16. in
17. februarja 1983 postavile delegacije KS Pod-
gorje, Svilanit, KIK in Ete dajemo s tem v zvezi
naslednje pojasnilo:

Izračun osnove za odmero davka je do ugotovi-
tve vrednosti stavb po pravilniku o merilih in
načinu ugotavljanja vrednosti stanovanj in stano-

Ustanovljena konferenca
potrošnikov
nja potrošnikov in njihovi draž-

viogi ne smemo pripisovafi
•nena zgolj zato, ker

aajneinkovrtejšo obEko
njiiovih pravic in m-

feresov, temvef predvsem zaradi
tanje, d> postaae nepogrešljiv
dejanak v cdotnen proceso

ndovotjevanjn potreb Ijnti, zato
•majo obvhdovati proizvodnjo
•i jo nsmerjati v zadovoljevaBJe
teb potreb.

Zato potrošniki ne morejo biti
samo pasivni porabniki blaga in
storitev, ampak imajo pravico in
dolžnost, imeti pa morajo tuđi
možnost, da aktivno vplivajo na

proizvodnjo in blagovni promet
ter tako varujejo svoje interese
glede izbire, kakovosti in cen po-
trošnih dobrin.

V naši občini potrošniški sveti
dolgo časa nišo mogli zaživeti, za
kar bi lahko naštevali različne
vzroke. Jesensko pomanjkanje
nekaterih potrošnih dobrin je ak-
tiviralo tuđi te aktivnosti.

Da pa bi svojo nalogo in vlogo
lahko uresničevali na tak način
kot jim jo daje ustava in zakon o
združenem delu je bilo s pomoč-
jo občinske konference sociali-
stične zveze konstituirana občin-
ska konferenca svetov potrošni-
kov. Na ustanovni seji so delegati
sprejeli akte in izvolil vodstvo.
Za predsednika občinske konfe-
rence svetov potrošnikov so izvo-

lili Janeza Remsa, za namestnika
Matijo Cerarja, člani pa so Mar-
jan Žnidar, Marija Hribar in
Vinko Gregorc.

V razpravi o delu občinske
konference svetov potrošnikov je
bilo danih precej pobud in pred-
logov, ki jih bo vodstvo lahko
vključilo v program dela. V pro-
gramu naj bi dali poudarek pred-
vsem izobraževanju potrošnikov
in dvigu potrošniške kulture ter
samoupravnemu sporazumeva-
nju in dogovarjanju s preskrbo-
valci. Kako pa bo to občinski
konferenci svetov potrošnikov
uspevalo pa je odvisno od vsake-
ga izmed nas, saj smo vsi potroš-
niki.

JOŽE ZAGORC

vanjskih hiš ter sist^nu točkovanja (Ur. list SRS
št. 25/81) ugotovljena po odloku o merilih za
ugotovitev nove vrednosti stanovanjskih hiš in
stanovanj na območju občine Kamnik (Ur. vest-
nik Gorenjske št. 7/73), torej enaka izračunu
osnove po starem zakonu o davkih občanov.

Po osnutku odloka o davkih občanov občine
Kamnik se prizna pri odmeri davka od stavbe še
10% olajšava v obliki znižanja odmerjenega dav-
ka na družinskega člana zavezancu z več kot tremi
družinskimi člani, ki so skupaj z zavezancem stal-
no prebivali v njegovih stanovanjskih prostorih v
letu pred letom, za" katero se odmerja davek.
Zavezanec uvcljavlja to olajšavo s posebno vlogo,
ki jo mora predložiti davčnemu organu do 31.
januar ja v letu, za katero se davek odmerja. V
p. meni, da vloga ni bila vložena v predpisanem
roku, se zavezancu olajšava ne prizna.

Pri začasni oprostitvi davka od stavb ni spre-
memb v novem zakonu, torej so davka od stavb
začasno oproščeni prvi lastniki novih stanov, hiš,
oziroma stanovanj za dobo 10 let.

Za prvega lastnika se šteje tuđi tišti, ki je tako
stavbo podedoval, vendar le v obsegu pravic, ki
jih je imel prvi lastnik. Oprosjjtiv se prizna tuđi za
popravljene in obnovljene stanovanjske hiše oz.
stanovanja, če se je zaradi popravila ali obnove
vrednosti stanovanjske hiše oz. stanovanja pove-
ćala z več kot 50%. Začasno oprostitev uveljavlja
zavezanec z vlogo, ki jo vloži pri davčnem organu.
Ta oprostitev se ne more priznati za prostore, ki
se v sezoni ali od časa do časa uporabljajo za

počitek in oddih, pa tuđi ne za poslovne prostore,
če tuđi so sestavni del stanovanjske stavbe.

Višje zamudne obresti
Zakon je pooblastil IS SRS, da sproti določa

visino zamudnih obresti za neplačane davke. Le-
ta je 30/12-1982 že sprejel odlok o obrestni meri
zamudnih obresti za davke občanov in jih doloćil
v visini 25%. $

To bo gotovo prispevalo k rednejšemuplačeva-
nju obveznosti obrtnikov.

Obdavčevanje dohodkov iz kmetijske
dejavnosti

V osnutku odloka so stopnje davka od kmetij-
stva, ki se obračunavajo od kataslrskega dohodka
negozdnih površin glede na zdaj veljaven odlok
spremenjen tako, da nove predlagane stopnje
ustrezajo stopnjam iz dogovora o usklajevanju
davčne politike v SR Sloveniji. Izvršni svet SO
Kamnik je predlagat najnižje možne stopnje ob-
davčevanja dohodka iz kmetijske dejavnosti, ki
jih še dopušca dogovor o usklajevanju davčne
politike v letu 1983 v SRS.

V informacijo navajamo, da so stopnje davkov
iz kmetijstva v vseh ostalih občinah ljubljanske
regije bistveno višje.

V primer navajamo shematični prikaz doseda-
nje obdavčitve dohodka iz kmetijske dejavnosti v
občini Kamnik, predlagane obdavčitve v občini
Kamnik, v letu 1983 in veljavno in predlagano
obdavčitev v občinah ljubljanske regije.

KAMNIK LJUBLJANSKA

1. SKUPINA
KMETJE

REGIJA
K. O. 1982 (9%) 1983 (12%) 1982,1983 (13%)

Kat. doh. davek davek davek
34.100 3069 4092 4433
54.290 4858 6515 7057

NEKMETJE

2-SKUPINA
KMETJE

NEKMETJE

3. SKUPINA
KMETJE

NEKMETJE
4. SKUPINA
KMETJE

NEKMETJE

20.540
11.430

K O .
Kat. doh.

17.420
26.480

8210
9170

16.720

17.120
KO.

Kat. doh.
11.530

5390

9+6=15%
3080
1714

1982 (6%)
davek

1045
1588

6+6=12%
985

1100
davek 4%

668

4+6=10%
1712

1982(1,5%)
davek

173
6+1,5=7,5%

404

12+25=37%
7600
4229

1983 (8%)
davek

1390
2120

8+25=33%
2700
3020

davek 5%
836

5+25=30%
5130

1983 (2%)
davek

230
25+2=27%

1450

13+33=46%
9448
5258

1982, 1983 (9%)
davek

1568
2383

9 + 3 3 = 4 2 %
3448
3851

davek 5%
836

5 + 3 3 = 3 8 %
6505

1982, 1983 (2%)
davek

230

3 3 + 2 = 3 5 %
1886

Iz prikazanega je razvidno, da so predlagane
. stopnje davka od dohodka iz kmetijske dejavnosti
sicer povišane, vendar so še vedno nižje od sto-
penj, ki so jih občine ljubljanske regije (in tuđi
druge občine v SRS) uporabljale v letu 1982 in jih
bodo v isti visini uporabljale tuđi v letu 1983.

Področje obdavčevanja dohodkov iz kmetijske
dejavnosti bo urejeno s posebnim zakonom jše v
letu 1983.

Vse pripombe na osnutek dogovora o usklaje-
vanju davčne politike za leto 1983, osnutek odlo-
ka 6 davkih občanov in predlaganih sprememb,
dopolnil oz. pojasni!, k^se bodo oblikovala v času
javne razprave, ki traja do 1. 3. .1983, borno
upoštevali pri oblikovanju predloga odloka o dav- "
kih občanov v skladu z novim zakonom o davkih
občanov in dogovorom o usklajevanju davčne
politike v SR Sloveniji za leto 1983.

UPRAVA ZA DRUŽBENE PRIHODKE

Zlati znak sindikata
Na podlagi 122. člena statuta Zveze sindikatov

Slovenije
RAZGLAŠA

odbor repuUiskega sveta ZSS za sindikalna
priznanja rok in pogoje za predlaganje kandida-
tov za zlati znak Zveze sindikatov Slovenije v letu
1983.

Odbor repubuškega sveta ZSS za sindikalna
priznanja razpisuje za leto 1983 podelitev zlatih
znakov Zveze sindikatov Slovenije organizacijam
in članom Zveze sindikatov.

1.
Zlati znak zveze sindikatov Slovenije bo pode-

ljen organizaciji Zveze sindikatov za učinkovito in
napredno politično delovanje pri uveljavljanju
neposrednih interesov članstva, upoštevaje skup-
ne, dolgoročne in celovite interese delavskega
razreda. Pri tem bo upoštevano zlasti:

- zavzemanje za uresničevanje vloge Zveze
sindikatov v političnem sistemu socialističnega sa-
moupravljanja;

- uresničevanje nalog, stališe in sklepov, spre-
jen'h na kongresih in konferencah Zveze sindika-
tov;

- prizadevanje za razvoj socialističnih samo-
upravnih družbenoekonomskih odnosov na pod-
lagi ustave in zakona o združenem delu in za
poglabljanje odločilnega vpliva delavcev; -

- uspešno vključevanje v gospodarsko stabili-
zacijo in doseganje dogovorjenih ciljev gospodar-
skega in družbenega razvoja. -

2.
Zlati znak Zveze sindikatov Slovenije bo pode-

Ijen članu Zveze sindikatov, ki je z večietnim
družbenopolitičnim delom v naprednem delav-
skem gibanju oziroma sindikatu uresničeval de-
lavske interese in doslednp ter učinkovito poma-
gal uveljavljati in razvijati sindikat ter krepiti
njegovo razredno naravnanost.

3.
Predlog za podelitev zlatega znaka lahko dajo

organizacije Zveze sindikatov ali njihovi pristojni
organi. ••

4.
Predlagatelj posije predlog v dvojniku na po-

sebnih tiskovinah najkasneje do 10. marca 1983
na naslov:

Občinski svet Zveze sindikatov Kamnik, Titov
trg 1 ali Republiški svet Zveze sindikatov Sloveni-
je, odbor za sindikalna priznanja, Dalmatinova 4,
61000 Ljubljana.

Tiskovine za predlaganje kandidatov so na vo-
ljo pri občinskih svetih in pri republiškem svetu
ZSS.

OBČINSKI SVET ZSS
KAMNIK

Srebrni znak
sindikata

Tuđi letos bodo podeljeni srebrni znaki Zveze
sindikatov Slovenije delavcem, ki so z dolgolet-
nim aktivnim delom prispevali k razvoju in orga-
niziranosti sindikatov. Zato naj osnovne organi-
zacije sindikata do 28. marca 1983 posredujejo
na Občinski sindikalni svet Kamnik predloge za
delavce, ki naj bi dobili srebrni znak sindikata. K
posameznemu predlogu mora biti priložena do-
volj tehtna obrazložitev za podelitev srebrnega
znaka Zveze sindikatov Slovenije v skladu s pra-
vilnikom o podeljevanju srebrnih znakov ZSS,
katerega so OOS prejele januarja 1977.

Kadrovska komisija pri občinskem svetu ZS
Kamnik bo upoštevala Ie predloge, posredovane
do deločenega roka.

Srebrni znaki Zveze sindikatov Slovenije bodo
tuđi letos podeljeni ob tradicionalnem srečanju
delavcev, 1. maja v Kamniški Bistrici.

OBČINSKI SVET ZSS
KAMNIK
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Nevlje potrebujejo
trgovino

Krajevna skupnost Nevlje je
bila prva od krajevnih skupnosti,
kjer so se vodstva krajevne skup-
nosti in kpijevnih družbenopoli-
tičnih organizacij pogovarjala z
vodstvi občinskih dnižbenopoli-
tičnih organizacij in občinske
skupščine. Taki pogovori naj bi
se zvrstili v vseh krajevnih skup-
nostib, na njih pa naj bi v odpr-
tem dinlogu ocenili raspoloženje
in aktivnost v krajevnih skupno-
stih, uresničevanje razvojnih na-
crtov ter učinkovitost delegat-
skega sistema.

Krajevna skupnost Nevlje je v
proteklih letih, kot so povedali
predstavniki krajevne skupnosti,
hitro napredovala; zgradili so tri
vodovode, dve transformatorski
postaji, športno igrišče, regulirali
so Nevljico, dobili 40 telefonskih
priključkov in še kaj. Temu pri-
merna je bila tuđi aktivnost, tako
pri prostovoljnem delu, ki je bilo
vrednostno tuđi pet ali več še
večkrat večje od porabljenega'
denarja, živahno in učinkovito pa
je bilo tuđi samoupravno in poli-
tično življenje. To se je pokazalo

tuđi v 97 odstotni udeležbi na
splošnih delegatskih volitvah in
visokem odstotku glasov za kra-
jevni samoprispevek.

Vendar pa se razpoloženje lju-
di in s tem njihovo pripravljenost
za delo v zadnjem ' obdobju
zmanjšuje, za kar v krajevni
skupnosti navajajo dva temeljna
vzroka, namreč neuresničeni in-
vesticiji. Gre za novo trgovino,
ter za prizidek osnovne sole. Ker
ob tem krajevna skupnost tuđi ne
dobiva redno denarja za vzdrže-
vanje čest in ker nišo dobili soli-
darnostne pomoći oB elementar-
nih nesrečah, so začeli dobivati
občutek, da so odrinjeni.

V razpravo so se vključili tuđi
Ivan Justinek, Anton Fišer,
Franc Sikošek, Franc Jeras in Ja-
nez Gradišek, ki so predstavni-
kom krajevne skupnosti podrob-
neje predstavili zapletene in izre-
dno težke gospodarske razmere
in seveda tuđi možnosti za ure-
sničitev obeh načrtovanih naložb
v krajevni skupnosti. Obe nalož-
bi sta namreč zapisani v raz-
vojnih načrtih za to srednjeročno

obdobje, njuna uresničitev pa
kljub temu še ni povsem gotova.
Koćna ima sicer v svojih načrtih
gradnjo trgovino v Nevljah vpi-
sano kot prednostno (prvo) nalo-
go, vendar pa še ni uspela zago-
toviti dovolj lastnih sredstev (ce-
lotna naložba naj bi stala okrog
25 milijonov dinarjev), da bi do-
bila bančna posojila in seveda tu-
đi soglasje regionalne komisije
za presojo investicij. Kočna na-
mreč v zadnjem času porabi veli-
ko sredstev (sovlaganje in po-
dobno) za zagotavljanje redne
preskrbljenosti z osnovnimi iz-
delki. Gradnja prizidka pri
osnovni soli pa je časovno še ve-
dno odvisna od dokončne odloči-
tve o uporabi sredstev krajevne-
ga samoprispcvka; po sprejetem
programu je bila namreč pre-
dnostna naloga naložbe v zdrav-
stveno varstvo.

Na sestanku so se pogovorili
tuđi o težavah, ki nastajajo pri
delu delegacij, zlasti za skupščine
sis, o sodeiovanju mladih in še o
nekaterih odprtih vprašanjih.

Spominski pohod
na Menino planino

V spomm na težke čaše med
NOB na Menini planini, kjer je
pađlo 18 partizanov, je bU letos
že deveti sporainsld pohod bor-
cev in mladine k spommskenra
obeiežja na Oseke.

Pohod je vsako leto, v vsakem
vremenu. Srečanje spada v vrsto

prireditev, ki jih KS Tuhinj pri-
reja v okviru krajevnega prazni-
ka in slovenskega kultumega
praznika.

Ze zgodaj zjutraj so od vseh
strani hiteli pohodniki po strmi
poti in stezah proti parti-
zanskemu taborišcu na Osekah,

Problemska konferenca SZDL
o zdravstvenem varstvu

Več kot triurna razgibana
razprava delegate* iz delegacij v
KS in TOZD, delegatov drnžbe-
nopolitičnih organizadj in samo-
upravnih teles v zdravstvu je po-
trdila upravKenost sklica pro-
blemske konference o zdravstve-
nem varstvu, ki jo je pripravilo
predsedstvo občinske konference
SZDL Kamnik 17. februarja.

Ker smo o nekaterih proble-
mih zdravstvenega varstva v naši
očini pisali že v prejšnji številki
Kamniškega občana, bome to-
krat opozorili le na nekatera
vprašanja, ki so jim udeleženci
namenili največ pozornosti.

Razpravljalci so opozorili na
dejstvo, da se delež denarja, ki
ga od svojih osebnih dohodkov
in iz dohodka TOZD v naši obči-
ni namenjamo za zdravstveno
varstvo v zadnjih dveh letih
zmanjšuje. Leta 1981 smo za
zdravstveno varstvo v naši občini
prispevali 11,5% od osebnih do-
hodkov, lani 10,43%, letos pa
naj bi se ta delež zmanjšal na
10,17%. Zanimiv je pođatek, da
v obeh občinah, s katerima ima-
mo skupni zdravstveni dom, letos
predvidevajo več denarja kot la-
ni in znatno višjo prispevno stop-
njo od naše (Domžale 12,31%,
Litija 12,65%). S toliko denarja
se seveda ne da zagotoviti enake
ravni zdravstvenega varstva, kot
jo imajo v ostalih občianh. Zato
je konferenca podprla usmeritev,
da naj na bližnjih ponovnih zbo-
rih delovnih ljudi, ki bodo rasli
pretresali programe SIS za leto
1983 in žanje potrebna sredstva,
obravnava predlog, da bi v okvi-

ru sredstev, ki jih v obani name-
njamo za skupno porabo (zdrav-
stvo, šolstvo, telesna kultura itd.)
večji delež namenili zdravstvene-
mu varstvu. Odgovoriti bo treba
delegatom občinske zdravstvene
skupnosti, ki so za leto 1983
sprejeli višjo stopnjo (10,38%),
kdo jo lahko mimo njih znižuje.
S tem v zvezi so udeleženci kri-
tično ocenili rudi predlog za po-
višanje soudeležbe zavezancev
pri ceni zdravstvenih storitev.
Menili so, da je predlagana sou-
deležba previsoka in zato nespre-
jcmljiva, zlasti za delavce z naj-
nižjimi osebhimi dohodki.

Seveda pa nišo pozabili tuđi
druge strani medalje: porabe
sredstev za zdravstvo, tako pri
uporabnikih, kot pri izvajalcih -
zdravstvenih delavcih. Vso skrb
bo treba nameniti zmanjševanju
bolniških izostankov z dela: z
večjo pozornostjo do varstva pri
delu in s strožjim nadzorom, ki
naj bi preprečil izkoriščanje bol-
niških dopustov za razna sezon-
ska dela in podobno.

Zdravstvene ustanove naj bi
prek občinske zdravstvene skup-
nosti redno poročale zavarovan-
cem o uresničevanju stabilizacij-
skih programov v svojih delovnih
skupnostih.

Zlasti v zobozdravstvu bi lah-
ko skrajšali čakalne dobe, če bi
zdravstvenim delavcem omogo-
čili, da lahko do določene meje
presežejo svojo normo. Sedaj
smo pogosto priča primerom, ko
je v zobozdravstvu letni plan iz-
polnjen precej pred koncem leta
in zobozdravniki kljub dolgim

vrstam prenehajo sprejemati za-
varovance.

Največje pozornosti je bilo na
konferenci deležno vprašanje,
kaj je z novim zdravstvenim do-
mom, za katerega smo se občani
pred dvemi leti odločili na refe-
rendumu o krajevnem samopri-
spevku. Med občani je o tem ve-
liko ugibanj, resnega odgovora

ni odbor in izvršni svet do konca
februarja pripravi ta predlog po-
trebnih sredstev za gradnjo ce-
lotnega zdravstvenega doma in
fiiOŽnosl gradnje po posameznih
etapah. Predlog naj jasno opre-
deli tuđi način financiranja po
posameznih fazan in letih. Me-
dobčinski zdravstveni skupnosti
je treba čimprej posredovati

Porobljena sredstva za zdrav, varstvo v obani
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N M

1. SpLaafc.
2. Zoimrir.
3. Rraer.
4. B o M & a h .
5. Sjrađ. amb.
6. ZdrmHča
7. Z*»TSi
8. Nadme*. O D
9. Ostliodk.

Skupaj

38,087.00»
16,619.000

4.M0.09K
75-369.«»
2*,377.»0e

1,987.000
15,687.000
22^93.680
25,864.000

226,223.000

Mnkt

1633
734
2,80

3331
11,66
<M8
6,93
9,98

11,47

100,0*

Tlcta
1982

63062.198
24,470.546

7,247.1*7
180,717360

27,629389
1,401.138

17,574.920
29,461329
18,871.080

290,632.026

strati.

21,76
M2
230

3 4 * 5
930
«30
6,94

10,13
630

100,00

indeks
82/81

166
147
159
133
104
128
112
13«

73

128

Vsekakor bo treba občanom in
delovnim Ijudem, ki združujejo
sredstva s samoprispevkom, čim-
prej odgovoriti na vprašanje, kaj
storiti z blizu štirimi milijardami
starih dinarjev, koiikor je bilo
zbrano do februarja letos, če bo
izračun pokaza!, da vsa s samo-
prispevkom zbrana sredstva ne
bodo zadoščala za kritje 50%
vrednosti celotne investicije (ne
satno 1. faze). Na zborih obča-
nov, ki bodo marca, je treba ob-
čanom dati poročiio o doslej
zbrarrih in porabljenih sredstvih
krajevnega samoprispevka.

F. S.

kjer je 8. februarja 1944 okupa-
tor presenetil utrujene borce
Šlandrove brigade. Med poho-
dniki so bili tuđi nekdanji borci,
katerih sotovariši so ostali živ
spomin - žrtve nečloveškega trp-
ljenja za svobodo, ki jo mi uživa-
mo, vendar večkrat premalo ce-
nimo.

Organizatorji srečanja so borci
in mladina, ki se predvsern po-
trudi, da je za udeležence na vo-
ljo topel napitek in skromen pri-
grizek. Dva velika taborna ognja
in požirek »močnega«, ki ga vsak
starejši nosi s seboj, marsikatere-
ga udeleženca obvaruje pred
prehladom.

Kulturni program pri spomin-
ski plošci je v mislih marsikatere-
ga starejšega vrnil v težko prete-
klost, mlajšim je bil opomin. da
čuvamo tisto, kar imamo in gra-
dimo novo, še boljšo bodočnost.

Vse te misli in občutki so se
prepletali v pesmih, ki jih je za-
pe! pevski zbor, recitacijah mla-
dincev in besedah v slavnostnem
nagovoru Janeza Prezlja, pred-
sednika občinskega odbora ZZB
NOV Kamnik.

Za zaključek srečanja mladinci
vsako leto pripravijo smučarsko
tekmovanje, ki si ga udeleženci
pohoda z zanimanjem ogledajo.

Partizanska pesem in tovariški
pomenki so nas zadrževali ob že
ugašajočem ognju. Ob stiskih
rok borcev in tovarišev si zaželi-
mo, da se drugo leto še v večjem
številu spet srečamo na Menini
planini. IVAN HR1BAR

pa še nišo dobili. Odgovor seve-
da ni lahek, ker so z zveznim
zakonom in republiško resolucijo
za leto 1983 nove investicije v
družbenih dejavnostih zelo ome-
jene. Začeti jih je mogoče le, ko
je s samoprispevkom zbranih
najmanj polovico potrebnih
sredstev za določen objekt. Za te
namene pa letos ni mogoče upo-
rabljati sredstev, združenih v sa-
moupravnih interesnih skupno-
stih, torej prek prispevne stopnje
od osebnih dohodkov. Konferen-
ca je sprejela stališče, da gradbe-

predlog za 50% soudeležbo, ki
naj se vključi v samoupravni spo-
razum o temeljiti plana medob-
čiaske zdravstvene skupnosti za
obdobje 1983-1985. Upoštevati
je treba celotne stroške investici-
je, vključno s komunalnim ureja-
njem zemljišča in predviđene po-
dražitve. Na konferenci je bila
ome njena tuđi možnost adapta-
cije oziroma dozidave sedanjega
zdravstvenega doma, vendar je
zdravstveni delavci ne sprejema-
jo, ker je s strokovnega stališča
ni mogoče zagovarjati.

NA KRATKO
• Industrijska proizvodnja večja za odstotek

BEOGRAD - Po podatkih zveznega zavoda za statistiko se je
industrijska proizvodnja v letošnjem januarju v primerjavi z istim
mesecem lani povećala za odstotek. Seveda pa obstajajo velike
razlike v teh podatkih glede na posamezne republike in pokrajini.
Tako se je industrijska proizvodnja v letu dni na Kosovu povećala za
17,9 odstotka, v Sloveniji za nekaj več kot šest odstotkov, za nekaj
manj v BiH. Pač pa je proizv6dnja upadala v vseh drugih republikah
in pokrajinah, in sicer najbolj v Crni gori - za 11 odstotkov. Zapi-
šimo še to, da so v tem obdobju največjo rast zabeležili v proizvodnji
in predelavi tobaka, pa tuđi pri pridobivanju premoga.

• Osebni dohodki upadajo že tretje leto zapored
LJUBLJANA - Bolj ali manj so sedaj znani že tuđi podatki o

osebnih dohodkih v lanskem letu. Po ugotovitvah slovenskega za-
voda za statistiko, so bili lanski povprečni slovenski osebni dohodki
za 26 odstotkov višji kot leto poprej. To je seveda samo nominalna
rast, saj so bili realno OD lani zaradi izredno hitre rasti cen nižji za
3,2 odstotka kot leta 1981. Tako so lanski povprečni osebni dohodki
v gospodarstvu znašali 14.000 dinarjev in so bili zneskovno višji za
25,9 odstotka, v negospodarstvu pa so znašali nekaj već kot 16 tisoč
dinarjev, kar je 26,2 odstotno povećanje v primerjavi z letom 1981.
Vsekakor je pomembno in po svoje skrb zbujajoće to, da so lani
osebni dohodki upadali že tretje leto zapored oziroma da so se realno
v tem obdobju znižali za dobro petino. •. : ti

• Rudarji naj bi M*JnžiK precej več
BEOGRAD — Zvezni izvršni svet se je lotil nedvomno izredno

pomembne stvari, ko je sprejel mnenje, da naj bi bili osebni dohodki
rudarjev dvakrat višji od povprečnega mesečnega osebnega dohodka
v jugoslovanskem gospodarstvu. Hkrati so se dogovorili, da naj
združenje bank sklene samoupravni sporazum o izločanju dela sred-
stev za kreditiranje razvoja premogovnikov pod ugodnejšimi pogoji.

Izvoz v januarju
Po podatkih SISEOT je bil dinarski izvoz delovnih organizacij občine

Kamnik v mesecu januarju 1983 za 3,4% manjši kot januarja lani kljub
spremenjenemu tečaju dolarja. Če upoštevamo isti tečaj dolarja pa je
izvoz januarja letos kar za 36,3% manjši kot januarja lani. Manjši izvoz v
januarju 1983 kot leta 1982 imajo vse delovne organizacije v občini,
ražen Eksperimentalna tkalnica. Več kot polovico nižji izvoz januarja
letos kot lani, če upoštevamo isti tečaj dolarja, imajo v delovni organiza-
ciji Zivilska industrija, Elektroelement Izlake, TOZD Svit in delovni
organizaciji Stol.

Višje certe gostinskih storitev
Zaradi podražitve mesa, piva in kave je občinski svet skupnosti zacene

sprejel nove cene gostinskih storitev, ki bodo veljale od 1. 3. 1983 dalje.
Cene mesa so se od marca dalje, to je od zadnjega povećanja gostinskih

storitev, povećale od 50-70, prav tako je zabeležen občuten skok cen
kave in piva, kar ima za posledico večji dvig cen gostinskih storitev, ki jih
je svet skupnosti za cene sprejel po posameznih kategorijah gostinskih
obratov. - « ! i :

, :.. Komite za družbenoekonomski razvoj

Socialistična zveza
delovnega ljudstva
OBĆINSKA KONFERENCA
KAMNIK

objavlja
prosta dela in naloge

RAĆUNOVODJE
za nedoločen čas, s polnim delovnim časom
Kandidati morajo poleg splošnih pogojev, določenih
z zakonom, izpolnjevati še naslednje pogoje:
- srednješolska izobrazba ekonomske smeri
- 5 let delovnih izkušenj v računovodstvu

Pisne prijave s kratkim življenjepisom in z dokazili o
izpolnjevanju pogojev naj kandidati pošljejov 15dneh
po objavi na naslov OK SZOL Kamnik, Titov trg 1.
Kandidate borno o izbiri obvestili naj kasne je v 30.
dneh po zaključeni objavi.

DO GOLF TURIST
n. sol. o.
TOZD HOTELI IN ŽIČNICE
KAMNIK
OBRATOVANJE ŽIČNIC
NA VELIKI PLANINI
Nihalka od 8. do 17. ure, sobota in nedelja od 7. do
18. ure
Sedežnica od 8. do 17. ure, vlečnice od 9. do 16.
ure.
Smučarska avtobusa: odhod iz Ljubljane od 7.00
in 7.45 uri, Domžale (ob 7.25 in 8.10), Mengeš (ob
7.30 in 8.15), Kamnik (7.45 in 8.35)
Pov/atek (ob 15.30 in 17. uri).

5. in 8. marca v Hotelu Malograjski dvor Kamnik

Zabava s plesom s pričetkom ob 18. uri.
Rezervirajte!

£

(Dopisujte
v Kamniški občan
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Predlog, vreden
temeljitega pfemisleka
V gradivu za februarsko sejo zborov obćinske

skupščine so delegati prejeli tuđi poročilo o
položaju v Stanovanjsko komunalnem gospo-
darstvu Kamnik po uvedbi ukrepov za sanacijo
razmer. Med drugim je v gradivu tuđi stališce
izvršnega sveta občinske skupščine, naj bi se
sedanja organizacija združenega dela SKG v
bodoče razdelila v dve delovni organizaciji. Po-
leg SKG naj bi ustanovili še zavod za urbani-
zem; delovno organizacijo, ki bi se ukvarjala s
pripravo urbanističnc dokumentacije in z izde-
lavo gradbeno-tehnične dokumentacije za naro-
čnike.

Čeprav je ta predlog sele v zasnovi in je
skupščina o njem raspravljala kot o možni va-
rianti, je vendarle tako pomembcn, da bi o njem
kazalo temeljiteje spregovoriti iz več razlogov.

Najprej z vidika racionalne oraniziranosti, ki
vpliva na gibanje naše tako imenovane družbe-
ne režije. Nova delovna organizacija bo zahte-
vala zaposlovanje novih delavcev za nekatere
naloge, ki bi jih lahko opravljali dclavci v seda-
nji delovni organizaciji SKG (splošne kadrovske
zadeve, računovodstvo, administracija, vodilni
kader itd). Te službe bo moral seveda poravnati
naročnik prek višje cene, tako občina za urbani-
stićno dokumentacijo, ki že danes ni poceni.

Drugo vprašanje pa je, kakšno bodočnost ima
sploh taka projektivna organizacija, ko vemo,
da se številne znatno močnejše projektivne or-
ganizacije v Ljubljani borijo za svoj obstanek,
ker nimajo pravega dela. Ce pa bo vse stroške
ali glavni delež njih nosil obeinski proračun prek
naročita urbanističnih načrtov, potem je tak
predlog še manj sprejemljiv. Izdelava urbani-
stičnih načrtov je teamsko delo, ki terja stfo-
kovno sodelovanje urbanistov, arhitektov, eko-
nomistov, sociologov in drugih. Za tako zasedbo
pa verjetno občinski zavod ne bo imel vedno
zadosti dela.

Ob tem se postavlja tuđi vprašanje, zakaj v
Kamniku ni prave pripravljenosti za združitev-
vseh projektivnih dejavnosti, ki obstajajo tuđi
pri Gradbenem podjetju Graditelj in drugod.
Tako usmeritev je sprejela tuđi občinska konfe-
renca ZKS. Vendar smo sedaj priča nasprotnim
težnjam - težnjam po še večji drobitvi in usta-
navljanju novih delovnih organ izaći j .

Vprašati se je tuđi treba, kdo bo odgovoren
za pokrivanje eventualnih izgub, ko bo taka
organizacija zašla v težave. Po vsem tem bi
kazalo razmisliti, preden bi se odločili za ta
korak. Po izkušnje na tem področju nam ni
treba daleč. Samo v sosednjo občino.

-U

Usposabljanje žensk
vJLA
Novi zakon o vojaški obveznosti
daje možnost ženskam, da se
usposabljajo v enotah JLA ozi-
roma v šolah za rezervne ofidrje.
Gre za uresničitev ustavne pravi-
ce in obveze vsahega državljana
SFRJ, da sodeluje v pripravan na
obrambo in vamost naše države.

Zakon o vojaški .obveznosti
določa, da se razporejanje žensk
v sestav JLA začne v posameznih
armadnih oblasteh, razporejene
bodo tište vojaške obveznice, ki
se bodo za to prostovoljno odlo-
čile. Vojaško usposabljanje
žensk za dolžnost vojakov in nii-
jih oficirjev naj bi trajalo dva
meseca in dvaindvajset dni, šola-
nje za rezervne oficirje pa naj bi
trajalo šest mesecev v šolah re-
zervnih oficirjev in na stažiranju
v ustreznih enotah JLA. Že letos
naj bi sprejeli določeno število
žensk na šolanje v JLA. Nekate-
ra bistvena vprašanja, kot je sta-
tus obveznic v času usposabljanja
v JLA, delovno razmerje, upo-
števanje delovne dobe, nadome-
stila, bodo verjetno ugodno re-
šena.

Obrambnega in samozaščitne-

ga usposabljanja žensk se bpdo
lahko udeležila dekleta od 19. do
25. leta starosti. Po konćanem
usposabljanju v centrih JLA bo-
do vojaške obveznice razporeje-
ne v rezervni sestav JLA oziroma
teritorialno obrambo.

Vojaško usposabljanje deklet
včasih naleti na odklonilni odnos
staršev. Vendar je v komponen-
tah SLO in DS (predvsem v civil-
ni zaščiti, narodni zaščiti, terito-

rialni obrambi itd.) vse več de-
klet, ki se aktivno vključujejo in
delujejo na obrambnem in samo-
zaščitnem področju, zato je
odveč mišljenje, da tovrstne obli-
ke usposabljanja nišo za ženske.
Za uspešno akcijo pridobivanja
žensk za usposabljanje pa je nuj-
na tuđi dobra informacija, kakor
tuđi dejavnost in akcija vseh no-
silcev.

JOŽE ARKO

Zimovanje malih
šolarjev
v Kranjski gori

Vrtec na zimovanju
Smeti, veselje, pesem, igra,

sneg, smucanje... vse to je
spremljalo naše predsolske otro-
ke na zimovanju v Kranjski gori.

Otroci iz Vzgojno varstvenega
zavoda Anton Medved iz Kamni-
ka so se v nedeljo, 6. februarja
poslovili od svojih staršev in se za
teden dni podali na smučanje.
Živ-žav ob odhodu je bil res pra-
vi. Nekateri »ta korajžni« so se
veselili smučanja in jih ni skrbe-
lo, ker bodo en teden brez mamic
in očkov. Drugi so malo potočili
solzice, a tuđi te je kmalu zame-
njala prava otroška razposaje-
nost.

Da nam bi zmanjkalo snega, se
nismo prav nič bali, saj je že ne-
kaj dni močno snežilo in zima je
začela kazati svoj pravi obraz.

Po dveurni vožnji, ki sta jo
spremljala pesem in smeh, smo
prispeli v Kranjsko goro, ki bo
sedem dni nas novi dom. Name-
stili smo se v hotelu Erika, ki je
izoliran od mestnega hrupa in
slabega ozračja.

Otroci, kar triindevetdeset jih
je bilo, so komaj čakali, kdaj si
bodo lahko zapeli smuči in začeli
smucati. Toda prvi dan so bili za
to prikrajšani, saj se je bilo treba
namestiti po sobah, poleg tega pa
je še močno snežilo.

Že naslednji dan pa se je nji-
hova velika želja uresniala. S po-
močjo vzgojiteljic so se oblekli v

smučarsko obleko, si zapeli smu-
či, nataknili palice in smuk po
beli strmini se je začel. Najprej
smo izvedli »probno vožnjo« in
otroke po stopnji znanja razvrsti-
li v skupine. Šest vaditeljev smu-
čanja je dobilo svoje skupine in
šola smučanja se je začela. Boljši
smučarji so odšli na večjo strmi-
no in so bili osvobojeni »štanfa-
nja«, saj smo imeli s seboj vlečni-
co. Ostali, začetniki, pa so se mo-
rali naučiti najprej osnov in so
ostali na manj strmem pobočju. -

Na zimovanju nismo samo
smucali. Vsak dan smo odšli tuđi
na sprehod v okolico Kranjske
gore. Eno popoldne smo se tuđi
malo posladkali v hotelu LEK,
kjer so nam pripravili okusne
kremne rezine.

Vse dni zimovanja nas je
spremljalo ranio sneženje, a to
razposajenih in smučanja željnih
otrok ni motilo. Vsak dan so se
naučili in spoznali kaj novega in
vedno bolj so postajali pogumni.
Otroška igrivost in veselje sta
pregnala vsako misel na domo-
tožje. Izolirani od vsakdanjega
»tempa življenja« so se otroci
počutili dobro in zdravo.

Zimovanje se je počasi izteka-
lo in ostala sta nam samo še tek-
movanje in pot domov. Že v pe-
tek po večerji smo imeli žrebanje
startnih številk. Vsak tekmovalec
je sam izžrebal svojo številko.

Napetost pred sobotno »veliko
tekmo« se je stopnjevala. Vsi so
si želeli zmage, vsak je hotel biti
naš Bojan Križaj. Tekmovalni
duh se še dolgo ni polegel in pre-
pirčke: »Jaz bom zmagal, ti pa
ne...« je končno rešil spanec.

Sobota. Po večdnevnem sneže-
nju so nas zjutraj prebudili sonč-
ni žarki, to pot prvič. Zimska idi-
la, ki se je ponujala ocem, je bila
nepozabna. Visoke, belo-zelene
smreke so se lesketale v soncu, ki
se je kot raznobarvna mavrica
prelival na snegu. Vrhovi, odeti s
snežno odejo, so poveličevali to
najbolj čudovito trenutnost ju-
tra.

Okolje in vzdušje za tekmo sta
bila prava. Postavili smo progo,
pripravili ure in oddajnike in tek-
ma se je začela. Otroci so se zag-
nano in borbeno spuščalj med
vratci. Nekateri so srečno pri-
smučali skozi cilj, drugi so odsto-
pili zaradi napake, tretjim se je
odpela vez... toda vseeno so
drug drugega bodrili in mu zaže-
leli veliko sreče, tako, da je to
malo otroško smučarsko tekmo-
vanje v očeh otrok izgledalo kot
pravo tekmovanje, kjer vozita
Križaj in Stenmark.

Tekmovanja je bilo konec in
vsi smo težko čakali na razglasi-
tev rezultatov. Tik pred razglasi-
tvijo smo izvedeli, da je v slalo-
mu za SP zmagal naš Bojan Kri-

žaj. Otroci so se vedno bolj spra-
sevali, kdo bo med njimi veliki
Bojan. Končno: razglasitev in
podelitev diplom. Najboljši trije
iz vsake skupine so se povzpeli
na zmagovalne stopničke. Neka-
teri so bili malo razočarani, drugi
pa presrečni. Toda, na glede na
to je vsak otrok dobi! diplomo in
kolajno, katere so izdelale vzgo-
jiteljice iz vrtca.

Smuti je bilo treba pospraviti
in se pripraviti za pot domov. Saj1

že sedem dni nismo imeli stika z
domačimi. Otroci, polni novih
doživetij in vtisov, so komaj ča-
kali, da vidijo očka in mamico in
jima povejo vse, kar so doživeli
in se naučili v teh dneh, ki so jih
preživeli v Kranjski gori.

Srečanje otrok s starši je bilo
prisrčno in prijetno, nasprotno
pa je bilo srečanje nekaterih
izmed staršev in vzgojiteljev. Pri
tem se pojavlja veliko vprašanje
ZAKAJ???

Nekateri starši so bili nezado-
voljni zaradi tega ali onega. To-
da, zdi se mi, da je bil trud vzgo-
jiteljic, ki so se ukvarjale z otroci
največji, saj je težko uskladiti že-
lje otrok, ki so različnih značajev
in navad.

Štiriindvajset ur na dan je de-
vet vzgojiteljic pazilo na 93
otrok.

Starši (nekateri), vprašajte se:
ob tako nizki ceni poslati otroka
za sedem dni na smučanje in se
znebiti vseh skrbi, ki so s tem v
zvezi, ali ni za vas to tuđi neke
vrste dopust?

SAŠ DOLINŠEK

ZTKO je februarja (od 6. do
13.) organizirala zimovanje ma-
lih šolarjev v Kranjski gori. Sama
organizacija je bila dobro izpe-
Ijana, zataknilo pa se je pri vzgo-
jiteljicah, ki so poleg smučarskih
učiteljev spremljale naše male
nadobudneie.

Otroci so se veselili zimovanja;
polni nestrpnega pricakovanja so
komaj čakali, kdaj se bodo ven-
darle odpravili na pot. Tik pred
odhodom so se se površno poslo-
vili od svojih staršev, ki so jim
dajali se zadnja navodila in vese-
lo so se odpeljali z mislijo, da
bodo preživeli najlepse trenutke.
Starii, prepričani, da so njihovi
otroci v naiboljših rokah, so jun
Se pomahali v slovo. Tuđi vod-
stvo W Z je bilo prepričano, da
je na pot poslalo tvoje najboljie
ljudi, ki bodo skrbno pazili na
male korenjake...

Ko pa so se otroci vrnili do-
mov, smo doživeli prvo razočara-
nje.. Otroci, namesto da bi bili
veseU, so bili kot politi cucki. Bili
so pomanjkljivo oblečeni (a ne
prav vsi), brez debelih pulover-
jev in ćelo kap: vse to pa je bilo v
potovalki ah ćelo izgubljeno.
Vendar smo ta prvi vtis kar neka-
ko prezrli, saj smo bili veseli, da
je naš mali junak zopet med na-
mi. Ko pa smo prišli domov, smo
doživeli pravo veliko razočara-
nje. Otroci so bili v isti gardero-
bi, v kateri so odšli v Kranjsko
goro (7 dni v isti garderobi!),
vendar s to razliko, da so bili brez
toplega puloverja in nogavic. Bili
so tuđi neumiti, skratka kot bi
prišli kdove od kje, ne pa z re-
kreacije. Pri pregledu potovalke
smo ugotovili, da so bile vse stva-
ri, od spodnjic do debelih pulo-
verjev in kap nerabljene, za na-
meček pa je nekaj stvari ćelo
manjkalo. Seveda, ko mečeš v
potovalko in kovčke, je težko

pogledati številko (hm, zakaj pa
je bilo potem potrebno oštevilčiti
garderobo?) in shraniti gardero-
bo v pravo potovalko! (Ob tem
naj pripomnim, da smo veliko
stvari Že dobili nazaj.) Mnogo
otrok je ob prihodu domov zbo-
lelo, nekaj jih je zbolelo že v
Kranjski gori, kar pa sploh ni
Čudno, saj so otroci (kot so pove-
dali) smucali pomanjkljivo oble-
čeni, brez toplih puloverjev (za-
kaj so jih potem morali imeti s
seboj, ce pa jih nišo rabili?!).

Tako je bik) z mnogimi otroki,
ki so bili prepuščeni samim sebi,
saj kot kaže tovarišice, ki so jih
spremljale, iz nam neznanih
razlogov »nišo imele časa«, da bi
jih oblekle, umile in podobno.
Sestletni otrok vendar ne ve,
kdaj mora preobleci spodnje pe-
rik) i. p. d. Res, nekateri so že kar
samostojni in to že nekako »po-
gruntajo«, vendar pa, če bi mo-
rali biti otroci samostojni, bi mo-
ralo biti to posebej poudarjeno
in verjetno bi šio na zimovanje
precej manj otrok, kot jih je šio
sicer. Potem tuđi vzgojitcljice ne
bi bile potrebne - če bi bili otroci
samostojni.

Otroci, ki so se prej tako zelo
veselili zimovanja, o takem in
podobnem letovanju nočejo več
stišati. Zdi se jim kot kazen, za
vse to sploh nimajo niti najmanj-
šega veselja; kako naj bi ga po
vse tem sploh še imeli? Pa tuđi
starši bodo raje premislili, kot pa
svojega otroka zaupali vzgojite-
ljicam, kakršne so bile v Kranjski
gori. Težko je razumeti njihovo
ravnanje, saj so v većini tuđi sa-
me mamice, povrhu vsega pa še
vzgojiteljice!

Na koncu se poraja še eno
vprašanje. Komu je bila rekrea-
cija namenjena? Otrokom ali to-
varišicam?

MAJA KOROŠEC
VERA MEJAC

• Stane Novoselič: 42 let zvestobe železnici

Začel je z lopato
in krampom

Dvahtstirideset let
flttOVDCSflSB flMSDft U S ZdC^DHMCIS

med vojno skoraj prereietan
od nemske paske in njenega
kopita pretepen. Ujet, zaprt
in odpnn v Dachan, kjer je
prebolel dve vrsti tifam. Par-
tizanko pot je začel spomb-
di 1944. leta v KamnHko-za-
savskem odredu. Kdo bi mu
zavidal to življenje? Pa ven-
dar je bogato življenje 61-
letnega Staoeta NovoseBča,
dolgoletnega šefa kanmHke
žeiezni&e postaje, zavidanja
vređno. Pravi, da ne ve, kdaj
je vse to miaUo in da se ob
odhodu v zaduženi pokoj
težko postavlja od žefeznke,
delovnih tovarišev. Tuđi
•UMtgi Kamničani ga bodo
pogrešan, slokega, vedno na-
smejanega sefa postaje v že-
leznKanU unifomri, z lepo
poravnano kapo im loparjeni

pod pazdubo, ki ni nikoli sko-
parfl z lepo besedo in salami.

- Kamniško železniško po-
stajo ste vodili od ukinitve
potniškega prometa pred 15.
leti. In kaj vse ste de/a/i pred
tem?
»Začel sem z lopato in kram-
pom. Nato sem počasi stopal
s stopnice na stopnico. Mi-
slim, da je zelo pametno, če
vsak delavec začne spodaj,
kajti le tako zna kasneje ceni-
ti vsako delo in spoštovati
vsakega delavca. Sam sem
spoznal celoten potek dela na
železnici, kar je pri našem
timskem delu neprecenljive-
ga pomena.«

Kot-»nadrejeni« je bil Sta-
ne Novoselič vsakemu delav-
cu najprej »oče«. Vedno je
bil pripravljen poglobiti se v
njegovo osebnost, življenjske
razmere. Tako si je pridobil

njihovo zaupanje, ki je bilo
porok za dobro in vestno
opravljanje dela.

»Leta službovanja so mi
prehitro minila, ker sem delo
vedno z veseljem opravljah V
vseh dvainštiridesetih letih
sem samo trikrat prišel na-
vzkriž z ljudini: z enim usluž-
bencem in dvema potnikoma.
Drugače sem se vedno skušal
obvladati'in na miren način
reševati probleme ter nego-
dovanja. Odkrito priznam, da
mi je žal, ker odhajam v po-
koj, saj upam, da bo že v letu
dni zacvetel. skupni, železni-
škj in avtobusni promet na
kamniško-domžalskem ob-
močju, ob prizadevanjih in

• sodelovanju vseh zainteresi-
ranih in odgovornih na tem
področju.«

- Kako ste doživljali po-
novni naval na »kamničana«

ob nedavnih ukrepih za varč-
nejšo potrošnjo pogonskega
goriva?
»Prav nič me ni presenetilo.
Še iz preteklih let sem bil na-
vajen, da so se potniki vozili v
nabito polnih, včasih pa tuđi
v živinskih vagonih. V pri-
merjavi s takratno vožnjo je
današnja dokaj udobna.«

- Pa vendar ne moremo bi-
pri zadovoljni. Z varčeva-
njem goriva bo treba nadalje-
vati, zato pa se bolj prisluhni-
ti potnikom, pri načrtovanju
razvoja železniškega in avto-
busnega potniškega prometa.

Kaj menite o tem?
»Da bi kamniška proga po-

novno doživela razevet potni-
škega prometa, je bila tuđi
moja dolgoletna želja. Neka-
teri mislijo, da smo železni-
čarji zaprti in da gledamo ne-
koliko postrani na avtobusni
promet, vendar ni tako. Stre-
mimo k sodelovanju, saj je
dela za vse dovolj. Povsem
razumljivo je, da smo morali
prevzeti obvezo do potnikov,
vendar s sredstvi, ki so bila na
razpolago. Teh pa je bilo vse-
kakor premalo, da bi vsem
zahtevam ugodili »čez noč«.

Vendar so že v teku priprave
za posodobitev kamniške
proge, ki bo omogočila večjo
hitrost, s tem pa krajši čas

vožnje in večjo gostoto pro-
meta.«

Pogovor je stekel tuđi o
kadrovski problematiki. Zna-
no je, da je na kamniški že-
lezniški postaji pred ukinitvi-
jo potniškega prometa delalo
15 delavcev, po ukinitvi štir-
je, ob ponovni uvedbi »ka-

mničana« pa sta samo dva
več. Povečan potnišk'i promet
bo brez dvoma terjal tuđi ka-
drovsko okrepitev. Doslej je
bilo med mladimi premalo

, zanimanja za železničarske
pokliče. Slabi dohodki, ve-
čletne izgube in nizki osebni
dohodki v tej dejavnosti so
vrinili med ljudi svojevrstno
miselnost, ki je mlade odvra-
ćala od železnice. Vendar se
stvari izboljšujejo, saj imajo
železničarji v povprečju dosti
višje osebne dohodke, kot
delavci v proizvodnji. Seveda
pa je treoa upoštevati tuđi
odgovornost in značaj dela,
ki dostikrat ne pozna prostih
sobot, nedelj in praznikov ter
prespanih noči.

»Vso omenjeno problema-
tiko je težko nanizati v nekaj
stavkih in tuđi resili je ne bo-
rno čez noč. Vezana je pred-
vsem na razpoložljiva sred-
stva ter delovno zagnanost za
vođenje enotnejše prometne
politike. Vendar sem optimist
in trdno upam, da bom doča-
kal uresničitev teh teženj, če-
prav v pokoju.«

Besedilo in slika:
MIRA JANČAR
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O kulturnem snovanju
na Duplici

Ko včasih Čisto slučajno sto-
pim v družbo, ki se spominja pri-
jetnih dni ko je bila kulturna de-
javnost na Duplici na višku, se
kar zjezim. Pa ne, da bi bil jezen
zavoljo prijetnih spominov teh
sogovornikov, le to me moti, da
istočasno kritizirajo današnji čas
in našo generacijo, z utemeljirvi-
jo, da je danes vse v zatišju. Dra-
gi vsi tako misleći! Povedati vam
moram, da ste v globoki zmoti.
Navsezadnje ste tuđi sami krivi,
da danes ni več tistega življenja
iz vaših spominov. Seveda je naj-
lažje kramljati o kulturi ob kavi-
ci, potem pa brž domov v fotelj
pred televizor. Včasih zaidete tu-
đi v kino. Dogaja se, da ste red-
kokdaj obiskovali tuđi knjižnico.
Potem pa je za večji del teh, ki
tako razmišljajo o kulturi, s kul-
turo konec.

Ko doma v prijetnem zavetišču
vašega »ljubega stanovanja« šte-.
jete dni do vaše penzije in obuja-
te spomine na prijetne dni, pa
večkrat tedensko nekaj vaših pri-
zadevnih sokrajanov pridno pre-

~ življa večere ob nastajanju nove
igre v dramski skupini, ali pri
ustvarjanju nove pesmi v novo
ustanovljenem pevskem zboru
Duplica. To nišo več samo prijet-
ni spomini, to je del današnjega
kulturnega snovanja na Duplici.

No pa začnimo lepo po vrsti,
da kaj ne pobrkamo v tem zano-
su o snovanju kulture na Duplici.

PEVSKI ZBOR
O tem, da je že pred vrsto let

uspešno deloval pevski zbor na
Duplici, gotovo ni treba na veli-
ko izgubljati besed. Po tolikih le-
tih se je nekaj mladih spet odlo-

čilo, da obudi delo pevskega zbo-
ra na Duplici. In če vas tedaj pot
zanese mimo Kulturnega doma
na Duplici ob ponedeljkih ali ob
četrtkih zvečer, za trenutek po-
stojte, pa boste stišali ubrano
petje, ki prihaja izza oken sobe,
kjer se zbirajo navdušeni pevci in
pevke tega pevskega zbora. Pod
umetniškim vodstvom Franca
Spruka iz Kamnika premagujejo
začetniške težave z velikim ža-
rom, ki ga premore le tišti, ki
ljubi lepo pesem in mu ni do
tega, dabi živel samo od spomi-
nov. V krajšem pogovoru mi je
predsednik tega zbora Maks Šte-
be zaupal, da si vsi v tem trenut-
ku želijo še več pevcev in pevk,
da okrepijo vrste zbora. Zato va-
bijo vse, ići imajo veselje do pet-
ja, da se jim pridružijo. Vabljeni
so tdko moški kot ženske. Če vas
mika, da bi se jim pridružili, naj
vam zaupamo, da imajo vaje
vsak ponedeljek od 19. do 21.
ure in četrtek od 18. do 20. ure v
gornjih prostorih Kulturnega do-
ma na Duplici.

DRAMSKA SEKCIJA
V pritličju kulturnega doma

dramska skupina pripravlja novo
delo. Lani ste lahko videli prijet-
no komedijo z naslovom Gugal-
nik. Tuđi v tej sezoni se vam
borno predstavili s komedijo
»Bog je umri zaman«, avtorja
Radivoje Lola Đukića Glavna
tema komedije je prikaz življe-
nja, okolja in nazorov tisočev na-
ših ljudi, življenja nas samih.
Kakšno pa je sporočilo, ki ga je
avtor položil v usode svojih juna-
kov? Prijatelji, tovariši, poglej-
mo se v zrcalo, mi veliki in mi

mali. Kaj borno ugotovili? Po-
zabljamo drug na drugega, mi
tam zgoraj in mi tam spodaj. Do-
govorili smo se, da borno skrbeli
za človeka, da borno spoštovali
človečnost. In kaj? Dogovor je
ostal v besedah, srce pa je okupi-
rala sklanjatev osebnega zamika:
jaz, mene, meni... Pot lepim be-
sedam, ki bi morale prehoditi le
pot od ust do srca, je preprečila
človeško nerazumljiva skrb za
samega sebe. Ražen osnovne
ideje pa tej komediji dajejo moč
še drobne, toda dobro merjene
satirične puščice.

Dramska skupina ustvarja pod
vodstvom režiserja Franca Ste-
beta. Njegova želja in želja osta-
lih igralcev je, da bi delo dram-
ske skupine razširili, a kaj ko so
tuđi tu težave s kadrom. Zato
tuđi dramska sekcija vabi vse, ki
bi kakorkoli želeli sodelovati pri
delu dramske skupine, da se pri-
družite. Vaje so vsak torek in
petek ob 18. uri. K delu so vab-
ljeni vsi, ki bi na kakršen koli
način lahko pripomogli pri sno-
vanju novih del, pa naj si bo kot:
igrala, igralke, šepetalri, tonski
mojstri in druga organizacijska
dela.

Pričujoči prispevek o kultur-
nem snovanju na Duplici je le
bežen posnetek te dejavnosti.
Več o tem borno zapisali med
letom, ko se bodo zvrstili prvi
nastopi. O povabilu, ,ki veje iz
tega članka pa vsem tištim, ki še
omahujejo, tole v premislek:
Storite prvi korak! Pridružite se
nam, če drugače ne, vsaj kot obi-
skovalec na kakšni predstavi ali
nastopu.

FRANC PESTOTNIK

Zlata poroka Angele in Antona
Zarnik ter Pavle in Jožefa Svetec

Zlatoporočencema Angeli in
Antonu Zarniku iz Podgorja je
januarja minilo petdeset let, kar
sta si prvič človeško toplo stisnite
roki in nade/a prstana fer si ob-
ljubila zvestobo v skupnem živ-
ljenju. Ta svoj častitljivi visoki
jubilej skupnega zakonskega živ-
ljenja sta zakonca 22. januarja
1983 potrčite pred predsed-
nikom občine Kamnik magi-
strom Ivanom Justinekom in ma-
tičarko Marijo Krizman.

Stevljenca sta mnogim mladim
zakoncem lahko za vzgled, saj sta
vseskozi dokazovala, kako je
mogoče tuđi težave lažje prema-
govati v složnem zakonskem živ-
ljenju. Težav sta bila vajena že
od rane mladosti, saj sta že kot
otroka morala pogumno stopiti v
boj za življenje, za kruh. Angela
je morala to storiti, ker je ostala
kmalu brez staršev. Anton je
okusil trd boj za življenje v daljni
Ameriki in na to doma, saj je mo-
ral še zelo mlad opravljati teža-
ška dela, kar ga je kalilo in člove-
ško plemenitih. Sa takih živ-
ljenjskih izku'šnjah skovana lju-
bezen je potem mogla postati

trdna in trajen izvor človeške
moči.

Radosti življenja sta doživljala
z dvema hčerkama, ki sta jima
hvaležni za vso starievsko ljube-
zen in napotke za samostojno

življenje. Zaželimo jima se veli-
ko sreće, da bi jesen življenja
preživljala srečno in si tako toplo
človeško pomagala, kot sta si v
preteklih petdesetih letih.

VERA MEJAČ

Zlato zakonsko zvezo sta 6.
februarja v kamniški poročni so-
bi sklenila tuđi 75-letna Pavla in
80-letni Jožef Svetec iz Šmarce.

Njun visoki jubilej skupnega živ-
ljenja je zadovoljno proslavilo
tuđi 7 še živečih od 9 rojenih
otrok, 11 vnukov in 2 pravnuka.

Mnoge težave skozi življenje
sta uspešno reševala prav zaradi
velike medsebojne ljubezni,
razumevanja in spoštovanja, kar
sta ves čas prenašala tuđi na svo-
je otroke. Lepo sta jih pripravila
za samostojno življenje, za kar so
jima še danes hvaležni. S svojimi
družinami se vedno radi vračajo
v rodni dom in ob kramljanju s
staršema podoživljajo najlepše
trenutke otroštva.

Življenje Pavle in Jožefa Sve-
tec je bilo stkano tuđi iz drugih
odlik. Ljubezen do zemlje in
kmetovanja sta ohranila vse do
današnje visoke starosti. Ob ne-
sebični pomoči otrok poprimeta
še za marsikatero kmečko opra-
vilo. Posebne pozornosti je vre-
dna tuđi njuna skrb za borce na-
rodnoosvobodilne vojne, s cimer
sta prispevala svoj delež za osvo-
boditev domovine. Skratka, Pa-
vla in Jožef Svetec sta z zglednim
zakonskim življenjem in priza-
devnim delom dokazala pripa-
dnost domovini in njeni lepši pri-
hodnosti. MIRA JANČAR

Bila je mladinska
sekretarka
Rozka Lavrinc, članica

SKOJ in mladinska sekretar-
ka v težkih časih NOB na
Moravškem. Odgovorna je
bila za devet vaši. Težko je
primerjati delo mladine da-
nes in med vojno. Odgovor-
nost je bila velika in često
povezana z nevarnostjo - tu-
đi s smrtno, saj so bili takim
zagnancem vedno za petami
Nemci in domaći izdajalci.
Sestanke je vodila v doma-
ćem hramu, šc več pa v gozdu
blizu doma, ob vsakem vre-
menu, brez strehe nad glavo,
pisalne miže, kavice na njej,
cigaret, dolgih debat. Naloge
je bilo treba razdeliti, izpolni-
ti brezpogojno. Odbor, ki ga
je vodila, je štel devet do
dvanajst mladink, je bil čez
vse delaven in konspirativen,
kar se je pokazalo ob aretaci-
ji. Izdajastva ni bilo in vse
hudo so dobro prestale. Seve-
da je Rozka izstopala. Od nje
so hoteli več izvedeti. Na za-
četku zasliševanja so se ji do-
brikali, ko pa je vse odklanja-
la, so se spremenili v zveri.
Okovali so ji roke, da je kri
brizgala izza nohtov, pretepa-
li so jo do nezavesti in ji s
pljuskanjem vode v obraz
spet vračali zavest. Nastavlja-
li so ji zanke, da so dekleta
vse povedala, da imajo v za-
poru tuđi starše. Ni verjela.
Zasliševanje se je stopnjeva-
lo, brcali so jo, hodili po njej
in jo naposled vrgli v okrvav-
ljen bunker.

Kot ranjena zver, trepeta-
joča po vsem telesu, se je za-
vlekla v kot in mislila na osta-
la dekleta, če so tuđi nje tako
mučili. Sedmega decembra
1943 so jo odpeljali v Begu-
nje, kjer je ostala do 1. ja-
nuarja 1944. Na ta dan so jo
z mnogimi sotrpinkami v ži-
vinskih vagonih odpeljali z
Lesc in jih po neskončno
mučnem čakanju po raznih
postajah, lačne in premraže-
ne iztovorili v Ravensbriic-

ku. Tu se je trpljenje sele za-
čelo.

Paznice so jih zaprle v ko-
palnice, odvzele obleko,
ostrigle in dobile so taborišč-
no obleko ter postale samo še
številke. Pričeli so se »zdrav-
niški pregledi«. Dneve in
dneve so stale gole po hodni-
kih. Po nekaj tednih so jih
premestili v podružnico
Barth. Delale so v treh izme-

nah in v izredno težkih pogo-
jih. Lačne in premražene,
utrujene in podhranjene so
čakale, kdaj jih bo kruta paz-
nica odrešila čakanja na vetru
in mrazu. Hrana je bila ne-
vredna človeka. Nekega dne
je iz njihove barake pobegni-
la Poljakinja. U jeli so jo in jo
ustrelili.

Bilo je na božični dan. Za
kazen so morale vse ostale
stati na mrazu ves dan, brez
hrane. Rozko je tresla vroči-
ca, prosila je paznico za stra-
nišče. Ni ji dovolila. Ker pa je
kljub temu izstopila, jo je po-
bila na tla in hodila po njej,
dokler se ni onesvestila. Sotr-
pinke so jo pozneje pobrlale,
jo na skrivaj zdravile in jo
tako resile smrti. Februarja
1945 so jih premestili v bara-
ke v nekem gozdu. Trpljenje

se je stopnjevalo. Mučila jih
je negotovost. Prihajale so
novice, da se bližajo zavezni-
ki. Sredi aprila so jih napotili
peš proti obalam Baltiškega
morja. Paznice so jih posto-
poma zapuščale. Čisto blizu
so že slišale streljanje in gr-
menje bombnikov.

Osvobodila jih je rdeča ar-
mada. Prepotovale so mnoga
mesta. Našle so stik z vojnimi
ujetniki, ki so jim pomagali
do boljše organiziranosti. To-
da prevozov ni bilo. Pešačile
so skozi Češko in se od tu
javile domov. Pot jih je vodi-
la skozi Madžarsko, Suboti-
co. Od tu v zbirno bazo Ki-
ki ndo. Tu je od domaći nke
izvedela, da sta pri njej dva
oficirja iz Moravč. Da sta bila
to njena brata, niti slutila ni.

Končno je prišel dan po-
vratka. Odpotovala je proti
domu, z vlakom do Ljubljane
in naprej do Domžal. Tu je
prišla v stik z dvema mladin-
kama iz bivšega odbora, ki
sta bili že v službi.

Rozko je gnalo domov, sa-
mo domov. Prisedla je h
kmetu na lojtrski voz in žc
pod večer skrenila z glavne
ceste proti domu. Uživala je v
zgodnjem jesenskem večeru
in s polnimi pijući vdihavala
vonj domaće zemlje, o kateri
je sanjala dolge dneve in no-
ći. S krvavimi žulj i na nogah
se je bližala domaći hiši in
trepetala, kaj bo našla doma.

Videla, je kako iz hleva
stopa mati z vedrom mleka v
roki. »Dober večer,« je poz-
dravila Rozka. »Kdo pa ste
vi?« je vprašala mati. V tre-
nutku ji je padlo vedro iz rok
in že sta bili v dolgo pričako-
vanem objemu. V srećo tiste-
ga dne je kanila grenka novi-
ca, da se eden od treh bratov
partizanov ne bp nikoli več
vmil.

M.B.

Iz Doma upokojencev

Decembrski dogodki
Tuđi v decembru nismo bili

brez dogodkov. Imeli smo sky-
pinske sestanke po posameznih
oddelkih doma, da smo se pogo-
vorili o novostih v organizaciji
dela in naših problemih. Sledi! je
obisk dveh novinarjev iz Ljublja-
ne, pa še nekaj drugih zaifimivih
srecanj se je zvrstilo do konca
leta 1982.

Naj navedem nekaj besed več
o obisku novinarjev »Vzajemno-
sti«, Viljema Zuparica in Marin-
ke LeviČar, glasila za upokojen-
ce, ki izhaja kot priloga Delavske
enotnosti. Ta list objavlja že veli-
ko let opise novih domov za upo-
kojence. Zdaj se je uredništvo
tega lista odločilo, da predstavi
naš dom, ki je sicer zgrajen po
sodobnih načelih, a ima že več-
ietno tradicijo in prakso. Želeli
so slišati iz »neposrednega vira«,
kako oskrbovanci živimo, kako
se počutimo po večletnem biva-
nju v domu, kaj pogrešamo. Svo-
je vtise so ODjavih v zadnji de-
cembrski številki »Vzajemnosti«.
Navedli so vse glavne značilnosti
doma, plan razširitve doma, živ-
ljenje in utrip vsakdanjika,
zdravniške nege oskrbovancev,
fizioterapije, ki je lepo zaživela,
delpvne terapije, ki je še v povo-
jihT posebej o kultunnem in dru-
žabnem življenju, ki se uspešno
razvija, nadalje o dveh delegatih
iz vrst oskrbovancev v svetu
uprave, kjer zastopata interese
stanovalcev, o planiranem odpi-
ranju doma navzven (sodelova-

'nje z občinskim društvom upo-

kojencev in drugimi zunanjimi
upokojenci). Sledile so še osebne
pripovedi o življenju v domu.

Da smo že začeli navezovati
stike z zunanjimi upokojenci, se
kaže v tem, da je bilo pri nas
prijateljsko srecanje starejših
občanov Krajevne skupnosti Me-
kinje ob koncu leta.

Ob praznovanju dedka Mraza
smo imeli krajšo igrico mladin-
ske skupine PEDENJMOŽIC.
Naslov igrice: Dedek Mraz in
Marsovčki, ki je ogrela male gle-
dalce - otroke delovnega kolek-
tiva, obenem z obdarovanjem.

Ob decembrskih dogodkih naj
omenim še, da smo čestitali naše-

mu šefu kuhinje Ljubu Roganu,
ki se je končno le odločil in se
poročil. Želeli smo mu srečb na
novi življenjski poti in mu izrekli
vse priznanje za kulinarično skrb
v naši hiši.

Poslovili pa smo se od naše
tajnice, tovarišice MARJETE
BERNARD. Odšla je v pokoj,
potem ko je bila z nami 7 dolgih
let in delila z nami vesele in ža-
lostne dogodke, pripravljena za
pomoć in s pravim razpolože-
njem za nas. Veliko truda je vlo-
žila v delo in smo ji za to hvalež-
ni. Obljubila je, da ostanemo še
vedno prijatelji, in da nas bo še
obiskala. MARUA LAVRIČ

Koncert iz naših
krajev v Komendl

V nedeljo 30. januarja je bilo v Komendl izredno prijetno. Prišli
so radijski delavci iz Ljubljane in posneli oddajo Koncert iz naših
krajev, ki jo borno lahko poslušali eno od aprilskih nedelj dopol-
dne. Bali so se, da bo nastopajočih več kot občinstva, vendar so
krajani zasedli dvorano v.Komendi do zadnjega kotička.

Z veseljem so pozdravili Borisa Kopitar ja, ki je povezoval
oddajo. Z domaćim i vižami so začeli Dobri znanci, nato pa še
znani slovenski ansa'mbel Lojze Slak. Občinstvo je bilo navduseno,
še posebej toplo pa so pozdravili domačinko Mojco Lah, ki je
predstavila Komendo in domači pevski zbor »Janez Čebulj«.

Na oddaji je sodelovala tuđi Ljubljanska banka Gospodarska
banka Ljubljana, poslovna enota Kamnik, ki je dvema izžreban-
cema podelila nagradi.
, Oddajo je popestril humorist in odlični pevci, imenovani
»Fantje s Praprotna«.

Zadovoljni so nastopajoči nadaljevali s petjem v gostilni »Na
Gmajnici«.

Tako je Komenda bogatejša za še eno kulturno prireditev. ML
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Prometna varnost v letu 1982
Prometna varnost v letu 1982

se je kljub optimističnim priča-
kuvanjcm ter relativno dobrim
rezultatom v prvem polletju, po-
sebno zadnje tri mesecc leta po-
slahšala, čeprav primerjaini po-
datki z letoin 1981 kažejo ntanj-
še povećanje skupnega števila
prometnih nezgod, števila nez-
god s smrtnim izidom, števila
mrtvih in telesno poškodovanih.
Prometna varnost je bila lani vse
do zadnjega tromesečja već ali
manj v okvirih predlanske (med
poletno .se/ono so bili rezultati
ćelo boljši), naglo pa se je po-
slabšaJa prav v obdobju občutno
zmanjSanega prometa (na neka-
terib cestah manjši promet ćelo

V Kamniku sem našel
mošhi poročni prstan iz
kombiniranoga zlata.
Lastnik naj se /.glasi v ure-
dništvu Kamniškega ob-
čana.

Malo rabljen mešalec za beton
ugodno prodam. Kališnik, Mo-
ste 67, Komenda.

Tennoakuimilacijske peči po-
pravljam, čistini in montiram.
MATLIA ZIBELMK, Zavrti
5, Mengeš, tel. 737-446.

za polovico, v povprećju pa za
30%) zaradi omejitve porabe go-
riva.

Na cestah v naši republiki se je
lani pfipetilo, 6.866 prometnih
nezgod s smrtnim izidom ali tele-
sno poškodbo, kar je za 386 ali
5,95% .več kot leto poprej. V
515 nezgodan s smrtnim izidom
(povijanje za 4,0%) je 568 (565)
oseb umrlo, 9.155 ali 6,74% več
kot leto poprej pa je bilo telesno
poškodovanih.

Največ nezgod se je sicer res
pripetilo v poletnih mesecih - ju-
nij 780 ali 11,36%, julij 770 ali
11,21% in avgust 718 ali
10,45% vseh nezgod, zato pa sta
po številu mrtvih na prvem mestu
oktober (67 mrtvih ali 11,82%)
in december s 65 mrtvimi
(11,46%).

Največ nezgod se je pripetilo
ob petkih - 1.138 ali 16,57%,
medtem ko je bi!o na soboto naj-
več mrtvih - 110 ali 19,33%. V
času med 18. in 20. uro je v
nezgodan izgubilo življenje naj-
več ljudi - 95 ali 16,69%, naj-
manj pa med 4. in 6. uro zjutraj —
25 ali 4,39% mrtvih.

Od skupno 6.866 nezgod je
bilo 3.228 (3.151) ali 38,37%
karambolov, od tega 198 (221) s
smrtnim izidom in 23'4 mrtvimi,
sledijo povoženje - 30,81% ali

1.543, od tega 159 (144) s
smrtnim izidom in 162 mrtvih,
prevrnitev vozila - 1.321 ali
18,21%, od tega 94 (86) s
smrtnim izidom in 96 mrtvimi.

Največ (4.045 ali 58,91%)
nezgod so povzročili vozniki
osebnih avtomobilov, sledijo ko-
lesarji (1.275 ali 18,59%), pešci
(443 ali 6,45%), vozniki tovor-
nih avtomobilov (442 ali
6,15%), motornih koles (314 ali
4,57%), traktoristi (153)...

Tuđi med kršitelji cestno pro-
metnih predpisov (lani jih je bilo
104.456 ali za 16,04% več kot
leto poprej) so na prvem mestu
vozniki osebnih avtomobilov
(S8:721; leta 1981 pa 51.921),
sledijo vozniki koles z motorjem
- 14.899 (10.791), motoristi -
9.210 (8 428), kolesarji - 9.032
(4.957), vozniki tovornih avto-
mobilov - 8.667 (7.811), trakto-
fisti - 1.754 (3.560) itd.

Otroci in mladolelni so pov-
zročili 732 (627) prometnih nez-
god, v katerih je bilo 24 (12)
oseb mrtvih, 716 (640) pa po-
škodovanih. V teh nezgodah je
bilo največ mrtvih in poškodova-
nih v starostni skupini od 14 do
18 let (19 mrtvih in 427 poško-
dovanih; leta 1981 ca 9 mrtvih in
396 poškodovanih).

V 1.780 (1.636) nezgodah so
bili otroci in mladoletniki le ude-
lcženi: v njih je bilo 60 (61) oseb
mrtvih, 833 (1.715) pa poškodo-
vanih. Med mrtvimi je bilo po 19
kolesarjev in potnikov, 13 peš-
cev. 5 voznikov motornih ko-
les ..

Največ nezgod je bilo zaradi
prevelike hitrosti - 2.782
(2.657), sledijo neupoštevanje
prednostne vožnje - 1.181
(1.141), psihično stanje voznika
614 (601), od tega vožnja pod
vplivom alkohola 430, stran in
smer vožnje 584 (532) itd.

Na mariborskem" območju je
bilo največ nesreč s smrtnim izi-
dom ter mrtvimi, nato na celj-
skem območju, na območju
Ljubljana mesto in okolica, ob-
močju Kranja itd.

V naslednji številki Kamniške-
ga občana bo objavljena promet-
na varnost v letu 1982 v občini
Kamnik.

K. Z

Deiavko za pomožna svečarska
deta sprejmem v službo do
konca leta. Tone Stcle, Svečar-
stvo, Titov trg 7, Kamnik.

V Kamniku kupim garažo ali jo
vzametn v najem. Ponudbe pod
šifro »v naprej« na uredništvo
Kamniškega občana, Tomšiče-
va 2, Kamnik.

Đelovni organizaciji Kočua
Kamnik, Kkslerjeva 8 se iskre*
no zahvaljujem za izkazano po-
zornost.

MARIJA OMERZU

Obveščamo vsa društva in or-
ganizacije, da je zopet začelo
izfaajati glasilo OK ZSMS Ka-
mnik »VIHARNIK«. Poziva-
mo vsa društva in organizacije,
da pošJjejo prispevke o svojem
delovanju najkasneje do 20. v
mesecu na naslov: Občinska
konferenca ZSMS Kamnik, Ti-
tov trg 1.

COP - M. K.
Dne 19. januarja 1983 se je ob 9.30 v kraju Godić pri hišni številki 33 zgodila prometna nezgoda zaradi
neprimerne hitrosti. Posledke so vidne na fotografiji.

SMRTI

SEMPRIMOŽNIK Marija, kme-
tovalka iz Bele 12, stara 71 let
BERLIC Katarina, prevžitkarica
iz Češnjic v Tuhinju št. 8, stara
90 let
REPANŠEK Katarina, kmeto-
valka iz Pođloma 7, stara 90 let
HOĆEVAR Janez, kmet iz Buča
št. 9, star 82 let
V1DMAR Marija, os. upokojen-
ka iz Gmajnice 4/a, stara 85 let*
PIBERN1K Jernej, kmet iz Su-
hadol št. 54, star 91 let
VIDMAR Pavla, os. upokojenka
iz Mekinj, Cankarjeva 29, stara
74 let
SPRUK Frančiška, druž. upoko-
jenka iz Sp. Stranj 31, stara 81
HOMAR Marija Elvira, os. upo-
kojenka iz Kamnika, Trg svobo-
de 7, stara 74 let
MALENŠEK AMBROŽIČ Sla-

va, iz Kamnika Kettejeva 5, stara
U let
KUHAR Stanko, mesar iz Zaka-
la št. 1 /a, star 29 let
ZORMAN Franc, os. upokoje-
mec iz Šmarce 17, star 85 let
VODLAN Anton, delavec v cin-
kariji iz Godiča 16, star 41 let
VIDERGAR Ivana, inv. upoko-
jenka iz Nožić, Pionirska ul. 3,
stara 81 let.
MAJCENOVIČ Jožef, os. upo-
kojenka iz Kamnika, Kovinarska
ul. 23, star 77 let
TURlC Alojz, osebni upokojenec
iz Duplice, Ljubljanska 58, star
83 let
DOBOVŠEK Rajko, vodovodni
iaštalater iz Zg. Stranj 13, star 36
let
SOVINŠEK Ivana, osebna upo-
kojenka iz Sp. Palovč 14, stara
70 let.
LUKEC Pavla, druž. upokojen-
ka iz Ljubljane, Kašeljska c. 38,
stara 84 let

VIDMAR Ignacij, os. upokoje-
nec iz Kamnika, Streliška ul. 6,
star 74 let
ČEVKA Marija, gospodinja iz
Klemenčevega št. 2, stara 58 let
ULĆAR Roza, druž. upokojen-
ka iz Smarce št. 80, stara 75 let
PUNTAR Jožefa, inv. upokojen-
ka iz Kamnika, Bakovnik 3, stara
60 let
OMOVŠEK Marija, inv. upoko-
jenka iz Gozda 27, stara 94 let
SERŠEN Franc, os. upokojenec
iz Kamnika, Kebetova 5, star 91
let
ČEHUN Ivana, druž. upokojen-
ka iz Porebra št. 2, Stara 88 let
ŠKRBINC Peter, kontrolor iz
Kamnika, Slatnarjeva 29, star 46
let
BUTALIČ Bernard, km. upoko-
jenec iz Mekinj, Neveljska pot 3,
star 81 let
URŠIČ Viktor, delavec iz Bistri-
čice 7, star 32 let

KRT Jože, kmetovalec s Podjelš
št. 1, star 50 let

POROKE
Žagar Branko, elektrotehnik iz
Šmarce in
Adem Miryema, tajnica iz Ljub-
ljane
BRNOT Rudolf, orodjar iz Zg.
Palovč in
SLAPNIK Tatjana, študentka fi-
lozofske fakultete iz Šmartna v
Tuhinju
ČIMZAR Janez, ing. agronomije
iz Tunjiške mlake in
ZARNIK Milena, ekonomski te-
hnik iz Most
TIČAR Bojan, elektroinštalater
iz Zgornje Bele in
SLEVEC Olga, med. sestra jz
Kamnika
PIVC Stanko, mesar iz Duplice
in
RODE Šonja, delavka iz Duplice

Izredni dogodki
v železniškem
prometu

Izredni dogodki v železniškem prometu.v letu 1982, ki so
povezani z udeleženci v cestnem prometu, na vjakih in hojo po
tirih, kjer je to prepovedano, so bili zeio ugodni v priflierjavi z
letom 1981. Tako jih je bilo 181 ali 27,5% manj kot v letu
1981 in to v glavnem pri trčenjih motornih vozi! v zaprte
zapomice na prehodih ceste z železniško progo. Pri vseh
i/rednih dogodkih je bilo tuđi 17 ali 32,07% ljudi manj mrtvih,
poškodovanih pa 2 ali 2,9% več.

Pregled izrednih dogodkov je naslednji:

- trčenje vlaka v mot. vozila
po krivdi ŽG Ljub.
- trčenje mot. vozil v vlak
po krivdi voznika,
— trčenje mot. vozil v zaprte
zapornice
— trčenje mot. vozil v odprte
zapornice
— okvara na zapornicah
— okvara zapornic, ki jo je
storil neznan storilec
- odprte zapor. po krivdi ŽG
- hoja mimo zaprtih zapor.
— hoja po ali preko proge
- skakanje na ali iz vlaka
- padec iz vlaka
- poškodovani potniki
na vlaku
— motorna vozila ostala
med zapornicami
- motorna vozila ostala
v profilu proge
- mot. vozila padla na progo
- trčenje v profilu proge
ali na progi med vlakom
in motornim vozilom ,
- izpad tovora iz motor.
vozila rta progo
- motor, vozilo strgalo žico
voznega voda
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Pregled kaže, da je bilo
lani 476 izrednih dogodkov
(predlani 657), kar je 181
ali 27,5% manj kot predla-
ni. Predvsem se zmanjsanje
izrednih dogodkov nanaša
na trčenja motornih vozil v
zaprte zapornice ali polza-
pornice - 111 ali 26,9%
manj. Veliko manj je tuđi
okvar na zapornicah (27),
hoje po ali čez progo (17),
trčenj motornih vozil v od-
prte zapornice (8), več pa je
bilo skakanja na vlak ali iz
njega (8). Vsa ta zmanjša-
nja kažejo, da je bilo manj
mrtvih v vseh izrednih do-
godkih, dva več pa sta bila
poškodovana. Več izrednih
dogodkov je bilo pri skaka-
nju iz vlaka (8).

Vzroki trčenj v zaprte za-
pornice pri utripajočih lu-
čeh so v tem, da skušajo
vozniki z neprimerno hi-
trostjo prevoziti progo, če-
prav se zapornice že zapira-
jo tako, da je na nasprotni
strani prehoda ceste z želez-
niško progo zapornica že
zaprta in ni druge rešitve,
kot da voznik trči v zaprte
zapornice zaradi prehitre
vožnje ali obiđe zaprte pol-
zapornice in pri tem trčijo.
Vsi primeri trčenj v zaprte
zapornice na prehodih ceste
z železniško progo kažejo
na grpbo izsiljevanje pre-
dnosti kljub utripajočim lu-
čem. Ker so avtomatske za-
pornice ali polzapornice od-
daljene od območja želez-

niških postaj, kjer ni čuva-
jev, je število takih povzro-
čiteljev - voznikov motor-
nih vozil neznano.

Za,zmanjšanje teh trčenj
je nujna pogostejša kontro-
la prometnih in splošnih po-
staj milice, pa tuđi železni-
ško gospodarstvo bi moralo
temu problemu posvetiti
več pozornosti, zlasti tam,
kjer so zapornice na pro-
stem območju. Prav tako pa
bi lahko vzdrževalci prog
tem pojavom posvetili vec
pozornosti.To velja tuđi za
primere, kjer na prehodih
ceste z železniško progo ni
zapornice in vozniki motor-
nih vozil izsiljujejo pre-
dnost pri utripajočih lučeh,
tako da morajo strojevodje
vlakov pogosto močno zavi-
rati, da ne priđe do trčenj.
V takih primerih bi moral
strojevodja zabeležiti regi-
strsko številko motornega
vozila in podatke posredo-
vati področni postaji milice.
Nekateri strojevodje vlakov
prijavljajo take kršitelje
prometno cestnih predpisov
na prehodih ceste z železni-
ško progo postajam milice,
vendar so to še redki prime-
ri. Zaradi pogostih kršitev
na prehodih ceste z železni-
ško progo bi jim morali več-
jo pozornost posvetiti tuđi
na vozniških izpitih, prav
tako pa pri teoretičnem in
praktičnem učenju za voz-
niški izpit.

K. Z.

Novo industrijsko gasilsko društvo
Ze dalj časa so cutfli potrebo

po ustanovit« gasibkega društva
tuđi v Kemični industriji v Ka-
mnika. Tako je bil že lani sesta-
uek, na katerem so skleiuli usta-
noviti industrijsko gasibko druš-
tvo. Takoj po izvoiitvi priprav-
Ijalnega odbora, U je pripravil
vse potrebno za deio društva, so .
se vpisaK v regbtcr društev obči-
ne K«inar- Februarja je novo
ustanovljeno industrijsko gasil-
sko druftvo KIK sprejela občin-
ska gasilska zveza Kamnik.

Industrijsko gasilsko društvo

KIK je imelo dne 18. februarja
svojo prvo redno letno konferen-
co v Gorenjskem kotičku kina
Dom Kamnik. V članstvo - 43
rednih članov - so se vključili ne
samo gasilci, ki so tu v službi,
ampak tuđi drugi zaposleni z na-
menom, da povečajo požarno
varnost in udarnost gasilske e n o
te. Lani je imel upravni odbor
dve seji, operativci pa 15 orodnih
vaj.Kemijska industrija Kamnik
obstoja že 130 let pod raznimi
imeni, a ^, isto dejavnostjo. y
njej je del»vala gasilska služba za

potrebe podjetja v omejenem
obsegu. Leta 1938 so skušali
ustanoviti gasilsko društvo, a ker
ni bilo pravega vodstva, je na-
slednje leto že prenehalo delova-
ti. Tuđi v povojnem času, ko je
vedno obstojala pokliena gasil-
ska enota KIK, je ta nekajkrat
sodelovala pri skupnih akcijah in
tekmovanju, a je zaradi malošte-
vilnosti kmalu odpehala.

Zastopnik občinske gasilske
zveze Kamnik je na konferenci
podal smernice za operativno in
preventivno delo v tekočem letu.

V počastitev jubilejnega desete-
ga kongresa je Gasilska zveza
Slovenije dala pobudo za izvrši-
tev 100.000 preventivnih pregle-
dov v tem letu. Izdala je posebne
tiskovine, ki poenostavijo admi-
nistracijo v tej akciji. Vsekakor
je mnogo cenejše preprečevati
požare, kot pa jih še tako uspeš-
no gasiti.

Letošnje ga&ilsko tekmovanje
je zelo poenostavjjeno in ga bo
občinska gasilska zveza Kamnik
pripravila dne 28. in 29. maja na
hipodromu v Komendi. Tekmo-

vanja se bo udeležila tuđi novo
ustanovljena gasilska desetina
KIK Kamnik. Gasilske enote Ci-
vilne Zaščite pa bodo pokazale
svoje znanje dne 18. junija v Ka-
mniku. Predlagal je še razne
ukrepe za izboljšanje operativne
in preventivne dejavnosti gasil-

Za uspešno povezavo med in-
dustrijskim gasilskim društvom
KIK in OGZ Kamnik bosta skr-
bela delegata: predsednik Jože
Jeras in tajnik Zoran Brunšek, za

operativo odgovarja tov. Hribar.
Nadzorni odbor bo vodil v tej
mandatni dobi Janez Renis.Ure-
dili bodo točno evidenco član-
stva, za operativne člane pa na-
ročili strokovni list »Gasilski
vestnik«.

Novo ustanpvljenemu indfl-
strijskemu gasilskemu društvu
KIK želimo mnogo delovnih
uspehov ter čim manj požarnih
akcij.

JOŽE BERLEC

KRESNIČKA ODBIJA
• SVETLOBO •
• ŽAROMETOV 1
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ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, dedka, pradedka,
brata in strica

IVANA
KORBARJA
mlekarskega mojstra v pokoju iz Most 58

se najiskreneje zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom,
prijateljem in znancem za izraze sožalja, darovano cvetje in
dobrodelne darove. Posebna zahvala za sožalje predsedniku
predsedstva SR Slovenije tovarišu Viktorju Avblju in sose-
dom Dolčičevim za takojšnjo pomoč. Zahvala tuđi moške-
mvr pevskemu zboru iz Komende, društvu upokojencev in
gospodu župniku za poslovilne besede ter opravljen pogreb-

ni odred. Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči:
vsi pjegovi

Moste, Preserje, februar 1983

ZAHVALA

Ob smrti naše drage mame, babice in
tašče

ANE
GOLOB

z Jeranovega 10

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem, znancem in vsem njenim ter. našim sodelavcem za
podarjeno cvetje, številno spremstvo na njeni zadnji poti in
izrečena sožalja. Hvala tuđi g. duhovniku za opravljen po-

grebni obred.

Žalujoči:

vsi njeni

Šmartno, Jeranovo, Kamnik, 16. februarja 1983

ZAHVALA -

V 80. letu starosti nas je nenadoma
zapustil naš dragi mož, oče, stari oče,

brat, stric in svak

JANEZ
MARN

Mežnarjev ata iz Komende

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v hudih dneh
stali ob strani, nam kakorkoli pomagali, pokojnika pospre-
mili na njegovi zadnji poti, mu darovali vence in cvetje in
nam izrekli pisna in ustna sožalja. Posebno se zahvaljujemo
sosedom za nesebično pomoč, osebju Zdravstvenega doma
Kamnik za večletno zdravljenje, gasilcem gasilskega društva
Komenda za poslovilni govor in spremstvo na zadnji poti,
praporščakom. pevcem za zapete žalostinke in g. župniku za
opravljen pogrebni obred. Se enkrat iskrena hvala vsem, ki

ste se tiho in z bolečino v srcih poslovili od njega.

Žalujoči:
Žena Roza, sin Marjan in hčerka Majda z družinama ter

drugo sorodstvo

Komenda, Domžale, Suhadole, Švica, ZDA, februarja 1983

Oglašujte
v Kamniškem
občanu

ZAHVALA

Ob smrti našega dragega brata
in strica

JANEZA
MUŠICA

iz Podgorja 118

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, delovni organizaciji Titan za vsestransko
pomoč in njegovim sodelavcem za izrečeno sožalje, darova-
no cvetje in spremstvo na njegovi zadnji poti. Iskrena hvala
tuđi govornikoma in gospodu kaplanu za opravljen pogreb-

ni obred.

Žalujoči:
vsi njegovi

Podgorje, 23. februarja 1983

VSPOMIN

I. marca 1983 mineva leto dni odkar
je kruta usoda pretrgala niti življenja
naši dragi, ljubljeni hčerkici in sestri

JOŽICI
DACAR

izMeldnj

Sporni n nate bo ostal vedno živ in tuđi čas, ki beži, ne bo
nikoh izbrisal bolečine. Vsem, ki obiskujete njen prerani

grob, iskrena hvala.

Vsi, ki smo te imefi radi

Mekinje, 23. februarja 1983

ZAHVALA

Po dolgotrajni in težki bolezni nas je zapustila dobra žena,
sestra, teta in svakinja

MARUA
BERNOT

roj. Pa*

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, ji daro-
vali vence in cvetje in nam izrekli sožalje. Posebno zahvalo
zdravnici Šuštarjevi in patronažni službi ZD Kamnik za po-
žrtvovalno zdravljenje in pomoč. Hvala društvu upokojen-
cev in'društvu invalidov Kamnik za poslovilni govor, pev-

cem za zapete poslovilne pesmi in praporščakom.

Žaljujoči:

nož Jaaez, sestra m bntje ter ostalo sorodstvo

Kamnik, 18. februarja 1983

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega sina,'
brata in strica

MILANA
STELETA

iz Ko« 8

se iskreno zahvaljujemo dr. Dopliharju in patronažnim se-
stram ZD Kamnik za skrbno zdravljenje in nego, vsem so-
rodnikom, sosedom, lovskim tovarišem in njegovim ter na-
šim sodelavcem, ki so se od njega poslovili, ga pospremili
na zadnji poti, darovali cvetje in nam izrekli sožalje. Hvala
govornikom društva invalidov Kamnik, osnovne organizaci-
je sindikata Titan in lovske družine Kamnik za ganijive
besede slovesa. Zahvaljujemo se tuđi pevcem za zapete ža-
lostinke, praporščakom in g. kaplanu za pogrebni obred in

poslovilni govor.

Žalujoči:
oie Fraoc, sestri Joži in Tončka z družinama, nečalć,

nećakinje in ostalo sorodstvo

Košiše, 18. februarja 1983

INTEGRAL
DO GOLFTURIST
TOZD GOSTINSTVO IN ŽIČNICE
KAMNIK
HOTEL MALOGRAJSKI DVOR
Obveščamo
svoje cenjene goste, da je od 7. 2.1983 dalje
spremenjen obratovalni čas in sicer:

restavracija obratuje od 10-do 24.
ure
točilnica obratuje od 10. do 22. ure
kuhinja obratuje od 10. do 23.30

Se priporočamo in vas tovariško pozdravljamo!

ZAHVALA

Ob prerani izgubi našega dragega sina, brata in strica

FRANCIJA
ULČARJA.

feSuKcK

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in
spremstvo na njegovi zadnji poti. Iskrena hvala predstavni-
koma DO Stol in Lovske družine Domžale za poslovilne
besede ob odprtem grobu. Posebna zahvala lovskim druži-
nam Domžale, Kamnik, Pšata in Moravče. Zahvaljujemo se
rudi pevskemu zboru Svoboda Crna in pevcem iz Šmarce
ter g. župniku za pogrebni obred. Lepa hvala krajevni
skupnosti Smarca za razumevanje. Vsem še enkrat iskrena

hvala.

Žalujoči:
vsi njegovi

Smarca, februarja 1983

ZAHVALA

Ob prerani izgubi našega
dragega moža, atija in starega

ata

TOMAZA
SPRUKA

Pot na Poljane 17

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem, znancem in vsem njegovim ter našim sodelavcem za
izrečena sožalja, darovano cvetje in spremstvo na njegovi
zadnji poti. Zahvaljujemo se pevcem iz St ran j , gasilskim
društvom in govorniku za poslovilne besede. Še enkrat
iskrena hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob

strani.

Žalujoči:
.ZCMI Mbm wk suiovs z dmsHnBM

Kamnik, 21. februarja 1983

ZAHVALA

Ob boleči - mnogo prerani izgubi
naše drage Hilde. žene, mamice,

nećakinje in sestrične

HILDE-
OSOLNIK

iz Komende

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prija-
teljem in znancem, ki ste jo v tako velikem številu pospre-
mili na njeni zadnji poti v prerani grob. Prisrčna hvala vsem
za izrečena sožalja in darovano cvetje. Hvala duhovnikoma

za lep obred in tolažilne besede.

Žalujoči:
vsi njeni

Komenda, Crna, februarja 1983



Brana - gora smrti -
zakaj?

Osemstajst jih je že umrlo na tej
gori. Največ pozani. Vsak izmed
umrlih je hotel samo trn njen vili in
nič več. Res velik davek za tako
skromne želje. Kdo je zanj kriv?
Brana prav gotovo ne. KBci s te
gore so prepogosli O njih gorski
reševakri vdiko ramušijamo in
•šfemo odgovore. Nišo krive gore,
takla* so kot v svoji prvobiteosti, le
aovek jDi vedno boq osvaja in one
usvajajo eJoveka. Soremmjamo se
tonjlJMije.

Ce v življenju počenjamo marsi-
kaj za vsako ceno, potem tega ne
delajmo v hribih. V gorah je pri
vsakem vzponu nekaj tveganja, za-
kaj torej nepripravljeni in v nepri-
mernih razmerah hoćemo cilj, ki
brez se večjega tveganja ni doseg-
Ijiv Doseći vrh je nekaj vzvišenega,
siliti k vrhu za vsako ceno in umreti
za nič, pa je neodgovorno in noro.
To ni več alpinizem in kdor tako
dela, ni alpinist. Mnogi, ki so umrli
na Brani, so precenjevali svoje mo-
či in izkušenost in prav bi bilo, da so
nam te žrtve le v poduk in ne strah
pred gorami.

Brana. Tuđi sedemnajstletnemu
Cirilu je vzela življenje. Sam se je v
začetku februarja odločil za vzpon
na Brano po Bosovr grapi. Dan je
bil prečudovit in snežne razmere
odlične. Sredi popoldneva je dose-
gel vrh Bosove grape, kjer se je
srečal z navezo dveh alpinistov. Ta
dva sta kmalu sestopila po Bosovi
grapi, Ciril pa se je odločil za vzpon
do vrha Brane in sestop po sever-
nem pobočju na Kamniško sedlo.
Po tem srečanju ga nihče ni več
videl, čeprav je bilo ta dan še več
drugih alpinistov na Brani.

Reševalci smo za njegovo nesre-
čo izvedeli sele tri dni kasneje. Bra-
na je bila v megli in snežilo je.
Takoj smo odšli proti Kamniškemu
sedlu. Tik pred mrakom smo na
severnem pobočju našli plezalno
vrv, dokaz, da se je tu nekaj zgodi-
lo. Nastopila je noć in iz megle je
vse močneje snežilo. Morali smo
prenehati z iskanjem.

Četrti dan zgodaj zjutraj smo na
daljevali. Pihal je veter in še je
snežilo. Reševalci so se spustili po
vrveh globoko na severno pobočje
Brane, kjer so že strašili prsni pla-
zovi. Kmalu so našli kos pretrgane
pomožne vrvi. Celjski reševalci, ki
smo jih k sodelovanju poklicali že
ponoći, so bili že pod steno Brane
nad Okrešljem. Prosili smo jih, naj

iščejo pod steno in pazijo na plazo-
ve. Naše domneve so bile točne.

»Našli smo pogrešanega Cirila in
<xlnesli ga borno v Logarsko doli-
no,« so sporoćili reševalci iz Celja.

Zahvalili smo se drug drugemu
za sodelovanje in zagazili v globoki
sneg proti Pastircem, brez zle slut-
nje, da Brano zapušcamo samo za
nekaj dni.

Vzrok Cirilove nesreće bo ostal
nepojasnjen, še ena skrivnost
Brane. "

Devetnajstega februarja je Bra-
na zahtevala novo žrtev. V spod-
njem delu Bobnarja je snežni plaz
odnesel dvajsetletnega Luko, nje-
gova soplczalka Ines pa se je med
klici na pomoć sama spustila po vrvi
pod steno. Bila je močno pretrese-
na in le medio se je spomnila nesre-
će. Klice na pomoć je slišal Kamni-
čan Boris Stupar in poskrbel za ob-
vestilo postaji milice v'Kamniku.
Nesreća se je domnevno zgodila od
dvanajste do štirinajste ure. Heli-
kopter RSNZ je prve reševalce
odnesel proti Brani kmalu po šest-
najsti uri, potem pa je uro in pol
pregledoval Bobnarja in iskal sled
za Lukom. Medtem so tuđi že reše-
valci vstopili v steno. Nastopila je
noč in helikopter je od lete I v bazo,
pod Bobnarja pa so prišle nove na-
veze reševalcev. Okrog dvajsete
ure zvečer smo v snežnem plažu
pod Bobnarjem našli nahrbtnik,
medtem pa je na plaz že-prišel vo-
dnik z lavinskim psom. Iskal je pre-
cej časa, vendar brez uspeha. Reše-
valci smo ob prižganih bakljah son-
dirali plaz, tuđi brez uspeha. Ura je
bila polnoč. Po radio zvezi smo bili
obveščeni, da iz Ljubljane prihaja-
jo še reševalci z dvema lavinskima
psoma. Prav tako smo po radio zve-
zi dobili pojasnilo soplezalke Ines iz
bolnišnice, da je prijatelja Luko
zadnjič videla nekaj metrov nad le-
žečim nahrbtnikom, potem pa ga je
popolnoma zasul snežni plaz in nič
več ga ni videla. Tuđi reševalci so se
vrnili iz stene in morali smo poča-
kati na lavinske pse. Luna je že
zdavnaj zašla za Kalškim grebenom
in popolnoma se je stemnilo.

Končno. Prišli so reševalci s psi.
Po krajšem počitku je odšla na plaz
psića Asa in po petnajstih minutah
iskanja dala znak, da je nekaj našla.
Ni se zmotila. Tam, kjer je obstala,
je v plažu ležal Luka in previdno
smo ga odkopali. Bil je tričetrt me-
tra globoko. Ura je bila tri in pet-

najst minut po polnoči Namesto
sveč so krog Luke gorele baklje, mi
pa smo nemo strmeli v beli prerani
grob mlađega človeka.

Zakaj je umri? Tega nihče ni ho-
tel, ne on, ne gora. Snežne razmere
za ple/anje v Bobnarju res nišo bile
primerne, ćelo nevarne. Plezalca
sta vstopila prepozno, sneg na vrhu
Bobnarja se je v opoldanskem son-
cu odjužil in sprožil se je snežni
plaz. Plezalca bi to nevarnost mora-
la slutiti in če sta jo, zakaj sta vsee-
no- hotela priti na vrh. Zakaj?

CENE GRIUC

Smučarski skoki
Tekmovanje mlajših pionirjev za

pokal COCKTE v smučarskih skokih
je bilo 6. februarja 1983 na Ciciju pri
Moravčah, pripravilo ga je; smučarsko
društvo Strahovica iz Sela. Tekma je
bila na novi 30 m skakalnici, ki so jo
prizadevni ćlani SK Moravče zgradili
na visini 820 m, kar zagotavlja ugo-
dne snežne pogoje in možnost trenin-
ga skakalcem na širšem območju
Domžal in Kamnika, zato je ta ska-
kalnica dosegljiva tuđi kamniškim
skakalcem.

Med tekmovanjem je moćno sneži-
lo, vendar (ražen prometnih težav)
prireditve to ni oviralo. Nastopilo je
47 skakalcev iz 9 slovenskih klubov.
Najboljši je bil Marjan Gašperin iz
Žirovnice. Nastopili so tuđi skakalci iz
OŠ Komenda-Moste. Žal pa ni bilo
skakalcev SK Kamnika. Upajmo, da
se bodo naslednjih tekem le udeležili
in nadaljevali tradicijo skokov v Ka-
mniku.

Bolj zanimiva tekma je bila v nede-
Ijo 20. februarja na 40. m skakalnici v
Selu pri Vodicah, kaj ti poleg pionirjev
in mladincev ter članov je nastopilo
tuđi 8 veteranov, ki so v većini že
krepko prestopili 40 leto. Držali so se
korajžno. Vsej tekmi pa je dajal čar
kmečkega, pravega vaškega vzdušja
harmonikar, ki je še posebej »navijal«
in vzpodbujal starejše. To je bila pra-
va »kmečka dirka«. Pri pionirjih je
zmagal Tonko Močilnikar, SK Morav-
če pred Zlatom RomSakom, SD Stra-
hovica. Pri članih je bil najboljši Peter
Pibernik, JLA, drugi Jože Arko, SK
Kamnik in tretji Janez Sršen, SD Stra-
hovica (veteran). Tuđi z majhnimi
sredstvi in veliko dobre volje se da
pripraviti tekmovanja, ki so zlasti
mlajšim za vzor in spodbudo, tuđi Ka-
ni ničanom.

K. PIBERNIK

Regijske prvenstvo v streljanju
z zračno puško

Strelski družini »Stol« Kamnik je bib zaupana
izvedba regijskega tekmovanja v streljanju s serijsko
zračno puško za dane, članice, mladince in mJaduike
regijske tekmovalne skupnosti Ljubljana-Bežigrad. V
regijsko teknovahm skupno* Ljubijaoa Bedgrad spa-
dajo strelske družiae OZS: Ljubljana Bežlgrad, I.jub-
liana Ši&a, Domžale to Kamnik. Pravico do nastopa so
imeli vsi, ki so na obHnskUi prvensrvih dosegU predpi-
sano normo.

Tekmovanje je bilo na strelišću SD »Stol« na Dupli-
ci, 19. in 20. februarja. Dupliški strelski delavci so
prvenstvo odlično izpeljali. Na prvenstvu je nastopilo
53 članov, 6 članic, 17 mladincev in 4 mladinke. Člani
so tekmovali z 11 ekipami, članice z eno, mladinci s
tremi, mladinke pa ekip nišo imele. Tekmovanje je
potekalo brez zapletov, le rezultati nišo bili ravno
najboljši.

Regijsko prvenstvo tekmovalne skupnosti je hvale-
vredna novost, saj se po dveh selekcioniranjih (obćin-
sko in regijsko prvenstvo) število strelcev tako zmanj-
ša, da na republiškem prvenstvu nastopijo res najboljši
strelci.

Ženska udeležba na tekmovanju je bila slaba, ob
čemer se moramo zamisliti. Ali med ženskami ni take-
ga zanimanja za ta šport ali pa kakovost ženskega
strelstva v Sloveniji ni na tako visoki ravni?

V Kamniku je v zadnjih letih manj zanimanja za
strelstvo, predvsem med mladimi. Krepitev pionirskih
vrst je zelo pomembna naloga, saj borno s tem zagoto-
vili obstoj strelstva, ki ima v Kamniku že dolgo tradici-
jo. V kamniških strclskih družinah je kar veliko velera-
nov, katere bodo nekega dne morali zamenjati mladi.
Rezultati na regijskem prvenstvu so bili naslednji:
ČLANI -POSAMEZNO

1. RADEJ Roman (KIK KAMNIK) 363 krogov, 2.

PERNE Andrej (TRZIN) 362 krogov, 3. PERŠIN
Ivan (TITAN KAMNIK) 361 krogov.
ČLANI-EKIPNO

1. SD »TJTAN« KAMNIK 1074 krogov, 2. SD
»TINE KMETIČ« TRZIN 1072 krogov, 3.SD
»STOL« KAMNIK 1071 krogov.
ČLANICE - POSAMEZNO

1. FORTUNAT Darja (STOL KAMNIK) 351 kro-
gov, 2. BOHINC Veronika (TABOR JEŽIĆA) 346
krogov, 3. PERŠIN Francka (TITAN KAMNIK) 323
krogov.
ČLANICE - EKIPNO
1. SD »POŠTAR« LJUBLJANA 924 krogov.
MLADINO - POSAMEZNO

1. PREZELJ Tomaž (STOL KAMNIK) 366 krogov,
2.ORAŽEN Matjaž (STOL KAMNIK) 352 krogov, 3.
CUPAČ Jadranko (PROLETER LJUBLJANA) 352
krogov.
MLADINO - EKIPNO

1. SD »STOL« KAMNIK 1062 krogov, 2. SD
»PROLETER« Ljubljana 1038 krogov, 3. SD »LJU-
BO ŠERCER« LJUBLJANA 1021 krogov.
MLADINKE - POSAMEZNO

1. GREGORČIČ Jana (PROLETER LJUBLJA-
NA) 342 krogov, 2. PERNE Andreja (TRZIN) 341
krogov, 3. JUSTINEK Leonida (AGROSTROJ
U U B . ) 339 krogov.

Pravico do nastopa na republiškem prvenstvu imajo
vsi člani, ki so dosegli 360 krogov, članice s 340 krogi,
mladinci s 350 krogi in mladinke s 330 krogi. Od ekip
pa bodo na republiškem prvenstvu nastopile članske
ekipe: Titana, Stola KIK-a (vsi Kamnik) in Trzina ter
mladinska ekipa Stola iz Kamnika.

SABINA BERTONCEU

Veleslalom za pokal
OKZSMS

V nedeljo, 20. februarja, je bil na
Velikih poljanah prvi veleslalom v ok-
viru tekmovanj za pokal OK ZSMS.
Organizacijo je prevzela OO ZSMS
Center in je svojo nalogo zelo dobro
opravda.

Že uro pred pričetkom tekmovanja
je bilo na Poljanah vse polno mladih
smučarjev, ki so prišli iz najrazličnej-
ših koncev naše občine. Kratkočasili
smo jih z glasbo prek zvočnikov, na
voljo pa so imeli tuđi topel čaj za
okrepćilo.

V ženski konkurenci je nastopilo le
15 tekmovalk, čeprav je bilo prijav-
ljenih čez 30. Ekipa je štela tri mla-
dinke, za ekipno uvrstitev pa smo
upoštevali dva najboljša rezultata.
Pomerile so se v eni vožnji.

Pri fantih pa je bila slika malo dru-
gačna. Nastopilo je kar 69 smučarjev
(prijavljenih je bilo 108) v 25 ekipah.
Po drugem teku je bilo uvršćenih še
54 tekmovalcev in 11 ekip. Ekipa fan-
tov je štela 4 mladince, upoštevali pa
smo najboljše tri rezultate.

Posebej omembe vredno je, da je
za OO ZSMS Center tekmovalo kar

pet moških in dve ženski ekipi, kar se
doslej še ni zgodilo na nobenem tek-
movanju za pokal OK ZSMS. Vse
nišo dosegle najboljših uvrstitev, a tu
je pomembna predvsem množićnost,
saj se na podobnih »srečanjih« krepi-
ta sodelovanje in prijateljstvo med
OO ZSMS in mladinci.

Rezultati:
mladinke - posamezno:
1. Žlindra (Nevlje), 2. Osolnik

(Center I.), 3. Savelj (Center I.), 4.
Bec (Zaprice), 5. Kotnik (Nevlje).

mladinke - ekipno: •a-
1. OO ZSMS Nevlje, 2. 00 ZSMS

Center I„ 3. OO ZSMS Titan, 4. OO
ZSMS Eta in 5. 00 ZSMS Center II.

mladinci - posamezno:
1. Kometar (KIK), 2. Škorjanc

(Center I.), 3. Kotnik (Nevlje), 4. Bič
(Center I.), 5. Jerin (Certter III.), 6.
Osolnik P. (Center II.), 7. Klemenc
(Tunjice I.), 8. Grbec (Center I.), 9.
Hočevar (Šmartno I.), 10. Korošec
(gasilsko društvo).

mladinci - ekipno:
1. OO ZSMS Center 1,2. Nevlje I.,

3. Tunjice I., 4. Komenda II., 5. Cen-
ter III., 6. Zg. Tuhinj II., 7. Center II.,

8. Mekinje I., 9. Smartno II., 10. ga-
silsko društvo II., 11. Eta.

B. R.

Zlata puščica
Marjanu Repicu

Na desetmestnem zraćnem strelišču
tovarne Stol je bilo 30. januarja ob-
činsko prvenstvo občine Kamnik. Kar
38 udeležencev se je borilo za najvisjo
obeinsko trofejo. Organizacija, ki so
jo vodili Jože Jeras s sodniki Edijem
Horvatom, Marjanom Bajdetom, Pa-
vlom Seršo, Franccm Kerecem, Jane-
zom Konciljo in zapisnikarjem Matja-
žem Oražmom, je bila dobra. Doseže-
ni so bili naslednji rezultati: Marjan
Repič 545 krogov, Ivan Peršin 544,
Roman Radej 543, Peter Bertoncelj
542, Franc Spruk 539, Matjaž Ora-
žem 539, Ivan Rihtar 537, Zdravko
Vrankar 536, Vlado Kržin 535 in An-
drej Flerin 534 krogov.

Trije najboljši so prejeli knjižna da-
rila, najboljši Marjan Repić pa preho-
dno zlato puščico.

Kamniški odbojkarji
v drugem delu
prvenstva

Konec februarja so se zopet začela ligaška tekmovanja v II.
zvezni odbojkarski ligi - zahod, kjer igrajo ktos tako kot v predlan-
ski sezoni z velikim uspehom ludi kamniški odbojkarji.

V jesenskem delu so namreč med desetimi ekipami zasedli z
enakim številom točk kot tretjeuvršecni Šempeter iz Savinjske
doline odlično 4. mesto. Na prvem mestu je bil po devetih kolih
Karlovac s 16 pred Novim Zagrebom z 12 točkami. Za Kamnikom
so se razvrstili ĆIB Bovec 10 točk, Salonit, INA Mlaka ^Rijeka),
Pionir (Novo mesto) in Uljanik iz Pule s po osmimi toĆkami in
Lučki Radnik (Rijeka) 0 točk.

Kamničani bodo v drugem - zaključnem delu prvenstva igrali
takole:

V Karaniha 26. 2. 1983 v soboto v Hali ob 18. uri z Novim
Zagrebom (rezultat jesenske tekme 1:3 za Zagreb)

5. aU 6. 3. na Rijeki Lučki Radnik - Kamnik (0:3)
V Kf—»~ 12. 3. v soboto v Hali ob 18. uri, Kamnik - INA,

Mlaka (3:2)
19. 3. v BOVCB - ČIB Bovec - OK Kamnik (3:2)
V Kamntoi 2«. 3 . - v soboto vHaHob 18. uri Kamnik Salonit

(3:2)
V lfuniiTiii 2 .4. v soboto v Hali ob 18. uri Kamnik - Karlovac

(1:3)
9. 4. v Pafi - OK Uljanik - Kamnik (1:3)
V *—•^fc" 16. 4. v soboto v Hali ob 18. uri Kamnik - Pionir

(N.m.)(2:3)
23. 4. v Sempetru OK Šempeter - Kamnik (2:3)
Domaći odbojkarji so se za drugi del tekmovanja intenzivno

pripravljan sicer le dober mesec dni, ko so po več kot pol leta le
uspeli dobiti trenerja. Novi trener ing. Ante Tadić, sicer tuđi
dolgoletni igralec in kapetan I. moštva Kamnik, je delo resno
zastavi! in upa, da uspeh ne bo izostal. Nekajmesečni problem
četrtkovih treningov so začasno resili tako, da so kadetom ob
petkih zvečer odvzeli njihov edini termin, med samim prvenstvom
pa jim je ta četrtkov termin s strani ZTKO obljubljen.

V drugem delu tekmovanja mu bodo na voljo naslednji igralci:
Franc Strajhar, Primož Kajzer, Bogo in Boris Logar, Drolc, Marjan
Novak, Mitja in Marko Matjan, Frontini, Peter Hribar in Gregor,
Ungar, Lap, Obolnar in Mrak; seveda pa bo igral tuđi sam.

Na odsluženje vojaškega roka je odšel Niko Župan, že od jeseni
pa sta tam tuđi Jernej Vombergar in Milan Grkman. Tehnični
vodja bo Jernej Koncilja.

Kot vidite bodo zvesti kamniški navijači lahko kar petkrat bodrili
Kamničane na domaćem parketu in upamo, da bodo vselej zares
mogli gledati odlično, razburljivo in spektakularno odbojko.

AN

Planinski kotiček
ZIMSKI VZPONI

V začetku je bila zima bolj skopa s
snegom Grape, ki so bile navadno
lepo žalite s snegom in ledom, so ka-
zale skalnc skoke. Stene so bile po
sneženju lepo zavite v beli hermelin,
vendar so se grebeni in stolpi kmalu
otresli snega in pokazali svoja gola
rebra. Sneg. ni dolgo ostal v strmih
stenah. Februarja je nastopil pravi
preobrat. Snega je nasulo kar preveč
naenkrat. Nekaj časa bodo samevale
gore in gledali jih borno le od daleč,
saj se morajo prej znebiti svojega
odvečnega bremena. Sedaj so še pre-
več grozeče s svojimi plazovi.

Težko se je navaditi na zimo, zato
so si nekateri alpinisti podaljšali letno
sezono in se premaknili bliže k morju.
V Ospu so preplezali 7 smeri. med
temi naj omenim Žago (ocena V), ki
so jo plezali Darko Božič, Frane
Kemperle in Edo Pavlič ter Pero (oce-
na V A,), ki sta jo plezala'Darko
Božič in Frane Kemperle.

Nato so vsi alpinisti in pripravnik)
pogumno zakoračili v zimo in v prvih
dveh zimskih meserih opravili kar 88
vzponov in 8 pristopov Sem pa ne
prištevamo vzponov mladih tečajni-
kov, ki letos obiskujejo alpinistično
solo, saj so tuđi letos zelo aktivni in so
opravili že lepo število plezalnih tur.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame in tete

FRANČIŠKE
PERNE

Šuštarjeve mame iz Komende

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, znancem
in posebno dobrim sosedom, ki so jo v tako velikem številu
pospremili na njeni zadnji poti, ji poklonili toliko lepega
cvetja, z nami sočustvovali in nam ustno ali pisno izrazili
sožalje.
Zahvaljujemo se tuđi g. župniku za opravljen poslovilni

obred.

Žalujoči :

sinova Tone in Lojze z družinama ter drugo sorodstvo

Komenda, 24. februarja 1983

Čeprav je većina smeri, preplezanih
decembra in januarja, I. in II. težav-
nostne stopnje, pa je tuđi nekaj prav
zahtevnih.

V Rzeniku so Milan Gladek, Mar-
jan Kregar in Bojan Pollak opravili
prva zimsko ponovitev in sploh prvo
ponovitev smeri, ki se imenuje Zelja
(ocena A2). Nato pa so isti alpinisti
preplezali še grapo med Konjem in
Rzenikom (ocena III).

V Brani je Janez Benkovič sam pre-
plezal Kamniško grapo (ocena III).

V Brani je bil preplezan tuđi Zgor-
nji steber (ocena III), plezala pa sta
Janez Pinterič in Frane Kemperle.

V Kalški gori sta Darko Božič in
Frane Kemperle plezala Belačev ste-
ber (ocena III).

Konec januarja so trije naši alpini-
sti: Cene Berčič, Marjan Kregar in
Milan Gladek odšli v Francijo. Prvić,
da so kamniški alpinisti obiskali fran-
coske Alpe ludi pozimi. Imeli so neu-
godne razmere, več dni je snežilo.
Marjan Kregar je s soplezalcem
Acom Pepevnikom iz AO Celje pre-
plezal Švicarsko smer v Les Curtes
(ocena V), nato pa še smer Chavalier
Labour v isti steni (ocena III). S tem
so naši alpinisti prav gotovo upravićili
svoj obisk Francije.

Od vzponov, ki so bili opravljeni do
konca januarja, smo težje že našteli.
Štirje vzponi so bili V. stopnje, devet
pa III. težavnostne stopnje, ki je v
letnih razmerah lahka, z zimo pa se
težave povećajo. Vzponov II. stopnje
je bik} 34, I. stopnje pa 41.

IRENA

TEČAJ ZA GORSKE
STRAŽARJE

Odsek za varsto narave bo marca in
aprila pripravil tečaj za gorske stra-
žarje, ki bo obsegal tri predavanja o
ekologiji, živalstvu in rastlinstvu naših
gora in tuđi predavanje o kameninah.
Prikazani bodo tuđi diapozitivi, na
koncu pa bo skupni izlet in verjetno
tuđi manjši preizkus pridobljenega
znanja. Tega tečaja se lahko udeleži
vsakdo, ki ga zanima gorska narava in
problemi njenega očuvanja ter je pri-

pravljen na tem področju tuđi kaj na-
rediti. Vsak tak naj priđe v ponede-
Ijek, 14. marca 1983 ob 18. uri v
Kamnik v Kidričevo 38, prvo nad-
stropje, v prostore PD Kamnik, kjer
se bo tečaj začel.

OBČNI ZBOR
PLANINSKEGA
DRUŠTVA KAMNIK

Osemnajstega marca 1983, to je
petek, ima PD Kamnik ob 18. uri v
dvorani nad kavarno »Veronika« svoj
redni letni občni zbor. Na njem bodo
kamniški planinci pregledali svoje de-
lo v preteklem letu in si zastavili tuđi
cilje za letošnje, jubifejno leto. PD
Kamnik praznuje letos 90-letnico
ustanovitve, saj je eno od prvih treh
planinskih društev, ki so bila ustanov-
ljena 1983. leta. Na občnem zboru
bodo podeljerte tuđi trimske značke
vsem, ki so naredili vsaj pet planin-
skih trimskih pohodov in to tuđi javili
v pisami PD Kamnik. Bojan

lr>i**l

^ \S:i) Kmmntški občan

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo
pbčinske konference SZDL
Kamnik - Kamniški občan
je aprila 1981 ob20-letnici
izhajanja prejel srebrni
znak OF - Ureja uredniški
odbor - glavna in odgovor-
na urednica Jana Taškar -
tehnični urednik Franc Mi-
hevc - strokovna sodelavka
Vera Mejač - Izhaja dvakrat
mesečno - Naslov uredniš-
tva: Kamnik, Tomšičeva 2,
telefon 831-311 - tekoči ra-
čun pri OK SZDL 50140-
678-57039 - Kamniški pb-
čan - Rokopisov in foto-
grafij ne vračamo - Tiska
CGP Delo v Ljubljani.


